
 
 

Nota voor Burgemeester en Wethouders 
Team:  
Onderwerp: 
Duurzaamheidscentrum en stadsetalage 
 
Notagegevens   
Bestuursorgaan : B-en-W 14-01-2025 
Notanummer : 2025-8 
Datum : 14-01-2025 
Programma : 04a - Milieu en Duurzaamheid 
Portefeuillehouder : Wethouder Van Essen, 
   
Bijlage(n) : Bijlage 3 Prestaties Duurzaamheidscentrum (005).pdf,Bijlage Evaluatie 

Duurzaamheidscentrum 2024 .docx,Bijlage 
Verkenning_stadsetalage_skvl.pdf,Rapport_Peiling-
duurzaamheidscentrum_2023_06032024 (2).pdf 
 

 

Parafering 
<li>08-01-2025:  Wethouder</li><li>08-01-2025:  Teammanager Beleid Ruimte</li> 
 

Agendering 
* 10-01-2025: Teammanager Concernstaf en Adjunct-secretaris 
* 08-01-2025: Gemeentesecretaris/algemeen directeur 
 
 
 

Definitieve akkoord 
14-01-2025 
 
B & W d.d.:  14-01-2025 
 

Besluit 
1. Op basis van de evaluatie Duurzaamheidscentrum 2024, de Stadsetalage naar 
zijn oorspronkelijke functie terug te brengen met een kleiner vast onderdeel 
voor DCD, gedurende de termijn van de huidige bruikleenovereenkomst, die 
loopt tot en met 31-12-2025.  
2. De raadsmededeling vast te stellen en aan te bieden aan de Raad 
 
 
De nota en het besluit openbaar te maken 
 

Inleiding 
Het Duurzaamheidscentrum Deventer (DCD) bestaat in Q1 2025, 5 jaar. In het 
bestuursakkoord staat “Over twee jaar gaan we evalueren of de stadsetalage de 
beste locatie is voor het duurzaamheidscentrum, of dat een andere invulling of 
locatie geschikter is”. Deze evaluatie heeft in 2024 plaatsgevonden. In deze 
evaluatie is vooral meegenomen:   
1. 1. Onderzoek naar een betere inrichting van de expositie met 
multifunctioneel deelgebruik, samen met vakafdelingen van de gemeente. 
2. Uitgebreid en aangepast Digipanelonderzoek, opgeleverd in 2024 en 
aanvullende  prestatiedata zoals acties in buurten en wijken en 
samenwerking met andere partijen. 
 
Uit het Digipanelonderzoek blijkt dat: 
 
* DCD steeds meer bezoekers ontvangt, 3700 bezoekers tot nu toe, in 2024. 
* Van de bezoekers geeft 65% aan dat het advies van DCD hen handvatten heeft 



 
gegeven om duurzame actie te ondernemen. 
* DCD is bij 22 wijkacties geweest en gaat regelmatig met de Buzz of bakfiets 
de wijken in. 
* Daarnaast werkt DCD nauw samen met diverse wijkteams. DCD heeft die wijkteams 
samengebracht tot een actiegroep met een maandelijks overleg, waar veel 
nieuwe acties en initiatieven uit voortkomen. 
* Ook heeft DCD in 2024 225 energiepakketten uitgedeeld aan financieel 
kwetsbare Deventernaren. 
 
De volgende verbeterpunten worden benoemd: 
 
* De ruimte in DCD moet overzichtelijker en aantrekkelijker worden ingericht. 
* De zichtbaarheid van buitenaf kan worden verbeterd. 
* DCD mag zichtbaarder zijn in de wijken van inwoners die niet regelmatig in 
DCD komen. Hiervoor zal DCD vaker en gerichter wijken gaan bezoek waar hun 
bekendheid laag is en waar nog veel winst (op het gebied van duurzaamheid) te 
behalen is voor bewoners.  
* zijn expositie verbeteren, digitaal meer aansluiten bij duurzaamdeventer.nl 
zodat het zowel fysiek als digitaal duidelijk is voor inwoners waar ze hun 
informatie kunnen vinden. 
 
Deze punten worden door DCD zelf aangepakt en zullen worden meegenomen in het 
nieuwe ontwerp en inrichting van de ruimte. Hiervoor zal een projectgroep worden 
opgericht in 2025 vanuit team beleid die de programmering en inrichting gaat 
vormgeven, samen met facilitaire zaken en een externe adviseur. DCD zal hier ook 
bij worden betrokken gedurende het proces.  
 
Daarnaast zijn er tijdens deze evaluatie collega’s van verschillende Programma’s 
gehoord en is een externe adviseur betrokken. Het bereik van DCD en de andere 
prestaties groeien elk jaar en hun adviezen worden goed beoordeeld. DCD is 
inmiddels een gevestigde partij voor de stad en voor de gemeente een belangrijke 
samenwerkingspartner. 
 
Het college waardeert het DCD en de behaalde resultaten maar zien ook kansen om 
de positie van het DCD in de wijken en dorpen te versterken conform de wens uit 
het bestuursakkoord. Hierbij is een kleinere vaste plek in de stadsetalage 
passend zodat er na 5 jaar ook weer ruimte in de stadsetalage ontstaat voor 
andere maatschappelijk relevante partners en thema’s. 
 
 
 

Beoogd maatschappelijk resultaat 
Er wordt een kans gezien door het college en evaluatieteam, om van de 
stadetalage een dynamische, participatieve publieke ruimte te maken voor de 
stad, zoals die ruimte oorspronkelijk bedoeld was. De stadsetalage is een 
prachtige, centrale publieke ruimte met veel potentie. In de schetsen van de 
evaluatie Duurzaamheidscentrum krijgen inwoners er een inspirerende plek bij in 
de stad waar ze makkelijk in contact komen met de gemeente voor informatie en 
advies. Het zal de drempel tussen overheid en inwoners verlagen. DCD krijgt een 
vaste kleinere plek in de stadsetalage en heeft daardoor meer capaciteit om nog 
actiever de wijken in te gaan. De prioriteit zal daarbij liggen bij de wijken 
waar DCD het minst bekend is. DCD is erg blij met deze ontwikkeling en ziet het 
als een kans om hun boodschap nog meer te verspreiden, in samenwerking met de 
gemeente.  
 
 
 

Kader 
1. Bestuursakkoord Dichtbij, Betrokken en Bevlogen, 2022-2026. 
2. Evaluatie Duurzaamheidscentrum 2024. 



 
3. Resultaten van Digipanel onderzoek 2024 
4. Bruikleenovereenkomst 2024 
 
 
 

Betrokken partijen en participatie 
Bij deze evaluatie waren collega’s van verschillende Beleidsprogramma’s 
betrokken, een externe adviseur, facilitaire zaken en de directie van het 
Duurzaamheidscentrum.   
 
 
 

Toelichting op participatiebeleid 
nvt.  
 

Argumenten voor en tegen 
Voor 
* * DCD wordt erg gewaardeerd als samenwerkingspartner van gemeente Deventer om 
duurzaamheidsdoelstellingen te behalen en laat bovendien al jaren groeiende 
prestatiecijfers zien.  
* Als DCD een kleinere plek in de stadsetalage behouden hebben ze daar 
mindervrijwilligers nodig en kunnen ze hun extra capaciteit inzetten om 
actiever de wijken in te gaan en meer bekendheid te generen op de 
duurzaamheidsdoelstellingen van gemeente Deventer.  
* De stadsetalage krijgt de publieke functie en uitstraling zoals het 
oorspronkelijk was bedoeld Stadhuis Deventer herontwikkeld door Neutelings 
Riedijk architecten (architectuur.nl) 
* Inwoners krijgen er een inspirerende plek bij in de stad waar ze makkelijk 
in contact komen met de gemeente voor informatie en advies. Het zal de 
drempel tussen overheid en inwoners verlagen. 
* De gemeentelijke organisatie krijgt allure en een meer transparante 
uitstraling door de actieve stadsetalage met wisselende exposities die 
inwoners aangaat en uitnodigen om met elkaar in gesprek te gaan. 
* De gemeente krijgt er een mooie plek bij om te kunnen participeren met de 
stad. Op deze plek zullen inwoners makkelijker naar binnen lopen of in 
gesprek gaan met ons en elkaar dan een ruimte in het stadhuis zelf. 
 
Tegen 
 
* * Goede programmering nodig, dus extra formatie. 
* Er zal capaciteit nodig zijn voor het uitwerken van het plan door een 
projectteam en voor de uitvoering hiervan.   
 
 
 

Financiële consequenties en dekking 
De kosten die aan dit plan zijn verbonden zijn nu nog niet inzichtelijk. Er zal 
vervolgonderzoek nodig zijn om de afspraken en programmering duidelijk te 
krijgen. Dan kan een inschatting worden gemaakt van kosten en structurele kosten 
die nodig zijn om dit scenario uit te voeren en te onderhouden 
 
DCD ontvangt nog tot en met 2026 een subsidie van EUR 50.000. Dit bedrag zal 
worden gebruikt voor zowel de (kleinere) expositie als voor de wijkacties en 
andere projecten. 
 
 
 

Openbaarmaking en communicatie 



 
Openbaar  
 
 

 

Aanpak en uitvoering 
Er zal een projectgroep worden opgericht in 2025 vanuit team beleid die de 
programmering en inrichting gaat vormgeven, samen met facilitaire zaken en een 
externe adviseur. DCD zal hier ook bij worden betrokken gedurende het proces. 
Gelijktijdig zullen er mogelijk budgetten worden aangevraagd bij de 
perspectiefnota 2025 als er te weinig dekking binnen de begroting gevonden kan 
worden.  
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Inleiding 
Het Duurzaamheidscentrum Deventer (DCD) bestaat in Q1 2025, 5 jaar. In het bestuursakkoord 
staat “Over twee jaar gaan we evalueren of de stadsetalage de beste locatie is voor het 
duurzaamheidscentrum, of dat een andere invulling of locatie geschikter is”. Deze evaluatie heeft 
in 2024 plaatsgevonden.  
 
Deze evaluatie heeft in 2024 plaatsgevonden. In deze evaluatie is vooral meegenomen:   
 
1. 1. Onderzoek naar een betere inrichting van de expositie met multifunctioneel deelgebruik, 
samen met vakafdelingen van de gemeente. 
 
2. Uitgebreid en aangepast Digipanelonderzoek, opgeleverd in 2024 en aanvullende  
prestatiedata zoals acties in buurten en wijken en samenwerking met andere partijen. 
 
Op basis van deze evaluatie heeft het college gekeken naar de toekomstige inzet van het 
Duurzaamheidscentrum en het gebruik van de stadsetalage. DCD ontvangt nog tot en met 2026 
een subsidie van EUR 50.000. Dit bedrag zal worden gebruikt voor zowel de (kleinere) expositie 
als voor de wijkacties en andere projecten. 
 
Kader 
1. Bestuursakkoord Dichtbij, Betrokken en Bevlogen, 2022-2026. 
2. Evaluatie Duurzaamheidscentrum 2024. 
3. Resultaten van Digipanel onderzoek 2024 
4. Bruikleenovereenkomst 2024 
 
Kern van de boodschap 
Dit jaar heeft een grote evaluatie plaatsgevonden over het Duurzaamheidscentrum. In deze 
evaluatie zijn de jaarlijkse Digipanel uitkomsten meegenomen. Het College waardeert het 
Duurzaamheidscentrum en de behaalde resultaten. Het bereik van DCD en de andere prestaties 
groeien elk jaar en hun adviezen worden goed beoordeeld. DCD is inmiddels een gevestigde partij 
voor de stad en voor de gemeente een belangrijke samenwerkingspartner. Het college ziet 
kansen om de positie van het Duurzaamheidscentrum in de wijken en dorpen te versterken 
conform de wens uit het bestuursakkoord. Hierbij is een kleinere vaste plek in de stadsetalage 
passend zodat er na 5 jaar ook weer ruimte in de stadsetalage ontstaat voor andere 
maatschappelijk relevante thema’s. DCD is erg blij met deze ontwikkeling en ziet het als een kans 
om hun boodschap nog meer te verspreiden, in samenwerking met de gemeente.   
 
Nadere toelichting 
Vanuit Programma Milieu & Duurzaamheid is er in Q2 van 2024 een evaluatie gestart, zoals 
geformuleerd is in het bestuursakkoord. In dit evaluatie traject is er met meerdere collega's van 
verschillende programma’s nagedacht over optimaal gebruik van de stadsetalage en de plek van 
het Duurzaamheidscentrum hierin.   
 
Er wordt een kans gezien om van de stadetalage een dynamische en participatieve plek te maken 
voor de stad, zoals die ruimte oorspronkelijk bedoeld was. De stadsetalage is een prachtige, 
centrale publieke ruimte met veel potentie. Deze evaluatie van het Duurzaamheidscentrum  was 
het moment om vorm te geven aan een Stadsetalage waarin inwoners meegenomen kunnen 
worden in opgaves, projecten en subsidies die wij als organisatie te bieden hebben. 
 
Naast de brainstorm en samenwerking met de externe adviseur is in de evaluatie meegenomen: 



 

 
de meest recente digipanel-peiling, prestatiedata van DCD en feedback van bezoekers: 
 
* Bekendheid van DCD is iets toegenomen en vaker bezocht.  
* 65% van de bezoekers geeft aan dat het advies het handvatten heeft gegeven om verder actie  
  te ondernemen.  
* 39% van de bezoekers heeft maatregelen genomen na bezoek aan DCD, iets meer dan  
  de voorgaande jaren.  
* Het gemiddelde rapportcijfer voor een gegeven advies is 7.1, vergelijkbaar met de jaren ervoor.  
* Bezoekers geven een rapportcijfer van 7.3. Vergelijkbaar met afgelopen jaren. 
* Online lezen 1325 mensen de nieuwsbrief, volgen 741 mensen DCD op Instagram, 631 op 
  Facebook 
* In 2024 zijn er 225 energiepakketten uitgedeeld aan financieel kwetsbare Deventenaren. Bij het  
  uitgeven van pakketten kregen mensen ook informatie over energiebesparing en het aanbod van  
  een energiecoach bij hen thuis om energiekosten te besparen. 
* DCD werkt nauw samen met diverse wijkduurzaamheidsteams: werkgroep de worp duurzaam  
  doen, duurzaamheidsteam Zandweerd, Bathmen/Noaberenergie, Colmschate, Duurzaam  
  Diepenveen, Voorstad. Deze groepen heeft DCD samengebracht tot een actiegroep met een  
  maandelijks overleg, waar veel nieuwe acties en initiatieven uit voortkomen. 
* Middelbare scholen, ambtenaren en bedrijven bezoeken DCD regelmatig voor een rondleiding.  
  Nav een aantal van deze bezoeken en naar het voorbeeld van DCD zijn er in andere steden ook  
  duurzaamheidscentra geopend: Hardenberg, Roermond, Zwolle, en afgelopen zomer in  
  Hilversum en Billerbeck.  
* DCD heeft in 2024 tot nu toe meegedaan aan 22 wijkacties en gaat regelmatig wijken in met de  
  bakfiets of de (energie) Buzz. 
 
De volgende verbeterpunten worden benoemd: 
 
* De ruimte in DCD moet overzichtelijker en aantrekkelijker worden ingericht. 
* De zichtbaarheid van buitenaf kan worden verbeterd. 
* DCD mag zichtbaarder zijn in de wijken van inwoners die niet regelmatig in DCD komen.  
  Hiervoor zal DCD vaker en gerichter wijken gaan bezoek waar hun bekendheid laag is (op basis  
  van gegevens uit het digipanelonderzoek) en waar nog veel winst (op het gebied van  
  duurzaamheid) te behalen is voor bewoners. 
  
* DCD zal digitaal meer aansluiten bij duurzaamdeventer.nl zodat het zowel fysiek als digitaal  
  duidelijk is voor inwoners waar ze hun (duurzame) informatie kunnen vinden. 
 
Deze punten worden door DCD zelf aangepakt en zullen worden meegenomen in het nieuwe 
ontwerp en inrichting van de ruimte in de nieuwe situatie. Hiervoor zal een projectgroep worden 
opgericht in 2025 die de programmering en inrichting gaat vormgeven, samen met een externe 
adviseur. DCD zal hier ook bij worden betrokken gedurende het proces.  
 
Conclusie 
 
Op basis van deze evaluatie ziet het college kansen om de positie van het 
Duurzaamheidscentrum in de wijken en dorpen te versterken conform de wens uit het 
bestuursakkoord. Hierbij is een kleinere vaste plek in de stadsetalage passend zodat er na 5 jaar 
ook weer ruimte in de stadsetalage ontstaat voor andere maatschappelijk relevante thema’s. 



1. Prestatie cijfers Duurzaamheidscentrum incl data van DIgipanel onderzoek.  

• Bezoekersaantallen: in 2023 was dit 3.163 (een toename van 20% t.o.v. 2022), en tot t/m aug 
2024 was dit 2.247 mensen. 

• Online lezen 1325 mensen onze nieuwsbrief, volgen 741 mensen ons op Instagram, 631 op 
Facebook 

• Aantal bijeenkomsten/activiteiten in het DCD t/m aug 2024: 22 

• Aantal opgehaalde energiepakketjes: In 2023 hebben we de landelijke actie ondersteund 
door ruim 200 pakketten uit te delen aan mensen die niet digitaal vaardig zijn. In 2024 zijn er 
nog eens 225 pakketten uitgedeeld o.a aan klanten van de voedselbank. Bij het uitgeven van 
pakketten krijgen mensen ook informatie over energiebesparing en wordt gevraagd of zij een 
afspraak met een energiecoach bij hen thuis willen.  

• Met 30 vrijwilligers houden we het centrum elk jaar op 208 dagen 6 uur per dag open voor 
het brede publiek.  

• We gaven 225 energiepakketjes weg aan minima, met advies en doorverwijzing naar 
energiecoach 

• We organiseerden lezingen over uiteenlopende thema’s, ook in samenwerking met partners, 
zoals over water met Witteveen & Bos 

• Deventer Energie organiseert in het DCD lezingen en workshops 

• Middelbare scholen, ambtenaren en bedrijven bezoeken ons voor een rondleiding. 
 
2. Belangrijke resultaten uit DIgipanelonderzoek 
 
In het jaarlijkse digipanelonderzoek wordt de effectiviteit van DCD beoordeeld. Belangrijke vragen 
hieruit zijn: Kent u het Duurzaamheidscentrum? Bent u er wel eens geweest? En: heeft u iets met het 
advies gedaan? Elk jaar opnieuw zijn die percentages die positief antwoorden op deze vragen, 
gestegen. De bekendheid en effectiviteit van DCDC groeien jaarlijks.  
 

• Bekendheid van DCD is iets toegenomen en vaker DCD is iets vaker bezocht.  

• Van de bezoekers geeft 60% aan dat ze even rond wilden kijken en 40% gericht met een 

vraag naar DCD is gekomen. 65% geeft aan dat het advies het handvatten heeft gegeven 

om verder actie te ondernemen.  

• 39% van de bezoekers heeft maatregelen genomen na bezoek aan DCD, iets meer dan de 

voorgaande jaren.  

• Het gemiddelde rapportcijfer voor een gegeven advies is 7.1, vergelijkbaar met de jaren 

ervoor.  

• Bezoekers geven een rapportcijfer van 7.3. Vergelijkbaar met afgelopen jaren. 79% raadt 

het DCD aan aan anderen, een iets lager percentage dan het jaar ervoor.  

• 17% vd respondenten gaaf aan wel eens bij een wijkactie te zijn geweest.  

• 29% vd respondenten geeft aan meer info te willen en zich in te schrijven voor de 

nieuwsbrief.  

 
3. Deelname wijkacties: 

• Buurtdag Oude Goedstraat aug 2023, eerste actie. 

• Zaailingen uitdeeldag Ulebelt 11 november  

• Schouwburg Jan Terlouw evenement 8 december 2023 

• Kerstmarkt/ zaailingen uitdeeldag Ulebelt 16 december 

• NL doet scouting Looah Schalkaar 16 maart 2024 

• Compostdag op de Brink 23 maart 



• Lentefeest Ulebelt 1 april 

• IJSSEL loop 14 april 2024 

• Spelen op de Brink, 28 april 2024 

• Zandweerd buurtfeest 18 mei 

• Voorstad buurtfeest 1 juni 

• Worp 7 juli 

• Worpfestival 14 september 
 

4. Met welke initiatieven/organisaties/corporaties werkt DCD samen? 
We werken nauw samen met de Ulebelt en Deventer Energie als onze zusterorganisaties die 
bovendien samen het DCD hebben opgericht.  
Daarnaast werken we nauw samen met de diverse wijkduurzaamheidsteams:  
werkgroep de worp duurzaam doen, duurzaamheidsteam Zandweerd,  Bathmen/Noaberenergie, 
Colmschate, Duurzaam Diepenveen, Voorstad.  Deze groepen hebben we samengebracht tot een 
actiegroep met een maandelijks overleg, waar veel nieuwe acties en initiatieven uit voortkomen.  
Ook zijn we actief lid van het netwerk Deventer 4 Global Goals en via deze weg werken we ook 
samen met het SDG House in Deventer. Verder werken we onder meer samen met Witteveen en Bos 
(lezing over water), Saxion (studentenprojecten), Clothing Loop (kledingrek in het DCD), 
Duurzaamdeventer van de gemeente Deventer, het COA, Het oversticht, De Voedselbank, de 
Klussendienst en de IJsselbiënnale/Kunstenlab. 
 

Andere steden zijn in onze voetsporen getreden. Onder voorbeeld van ons concept zijn in binnen- en 

buitenland duurzaamheidscentra geopend: Hardenberg, Roermond, Zwolle, en afgelopen zomer in 

Hilversum en Billerbeck 

 
 



Evaluatie Duurzaamheidscentrum 2024

Stadsetalage voor multifunctioneel deelgebruik voor publieke functies  
  

Inleiding 

De Stadsetalage in het Stadhuis is op dit moment in bruikleen gegeven aan het
Duurzaamheidscentrum (DCD). Dit na een “Prijsvraag" vanuit de gemeente in 2019. We zochten naar
een goede invulling van het gebruik van de Stadsetalage. Er is toen besloten dit aan “Het
Duurzaamheidscentrum” te gunnen. Dit werd een toen nieuw opgerichte stichting, tot stand
gekomen door samenwerking tussen de Deventer Energiecoöperatie en de Ulebelt. 
 
Vanaf 2020 is er daarom sprake van een subsidierelatie vanuit het programma Milieu en
Duurzaamheid van € 50.000 per jaar, in ieder geval tot en met 2026. Verder ligt er een
gebruikersovereenkomst tussen Facilitaire zaken en het Duurzaamheidscentrum met een
opzegmogelijkheid per einde van 2024. Voor het gebruik van de stadsetalage wordt (separaat van de
subsidie) een gebruikersvergoeding vanuit het programma M&D betaald van ca. € 17.000, hiervoor is
ook geld gereserveerd tot en met 2026. 
 

Kader 

In het bestuursakkoord is het volgende opgenomen: Het duurzaamheidscentrum speelt een
belangrijke rol om particulieren te verleiden en voor te lichten als het gaat om het verduurzamen van
de eigen woning. Medio 2024 evalueren we of de Stadsetalage hiervoor de beste locatie is, of dat een
andere invulling of locatie geschikter is. We dagen het duurzaamheidscentrum uit om meer de wijken
en de dorpen in te gaan en nadrukkelijker verbinding te zoeken bij lokale initiatieven en
energiecoöperaties zoals Noaberenergie. In het bestuursakkoord van het College staat dus expliciet
een evaluatie benoemd waarvan invulling is gegeven met deze evaluatie.
 

Evaluatie  

Vanuit Programma Milieu & Duurzaamheid is er in Q2 van 2024 begonnen met de evaluatie van de
DCD in de stadsetalage, zoals geformuleerd in het bestuursakkoord. In deze evaluatie is vooral
meegenomen:  

1. Onderzoek naar een betere inrichting van de expositie met multifunctioneel
deelgebruik, samen met vakafdelingen van de gemeente.

2. Uitgebreid en aangepast Digipanelonderzoek, opgeleverd in Q1 2024 en aanvullende
prestatiedata zoals acties in buurten en wijken en samenwerking met andere
partijen.

Onderzoek naar een betere inrichting van de expositie met multifunctioneel deelgebruik, samen met

vakafdelingen van de gemeente 

Er is met collega's van verschillende programma’s van beleid nagedacht en gesproken over hoe de
Stadsetalage zo goed mogelijk ingericht en gebruikt kan worden om makkelijk in contact te komen
met de stad. Hier is ook een externe adviseur bij betrokken die heeft gekeken naar optimaal ruimte
gebruik van de publieke ruimte.
  



Er wordt een enorme kans gezien om van de stadetalage een dynamische en participatieve plek te
maken voor de stad, zoals die ruimte oorspronkelijk bedoeld was. De stadsetalage is een prachtige,
centrale publieke ruimte met veel potentie. Deze evaluatie is wat Programma M&D en de andere
betrokken beleid collega's betreft, hét moment om de etalage te gaan gebruiken om inwoners mee te
nemen in opgaves, projecten en subsidies die wij als organisatie te bieden hebben en waar wij mee
bezig zijn.  
  
Er zijn verschillende publieke functies mogelijk die afwisselend of gelijktijdig in de Stadetalage
kunnen plaatsvinden:  
  

1. Ruimtelijke opgaves en projecten delen met collega’s en stad:   

Opgaves en stadsontwikkelingen zoals de woningbouwplannen, de omgevingsvisie, duurzame
ruimtelijke inrichting van de stad etc. kunnen we met behulp van maquettes, digitale visualisaties aan
inwoners en bedrijven laten zien waar we mee bezig zijn, ze uitnodigen om met ons in gesprek te
gaan en mee te denken in een inspirerende ruimte. Zo gebruiken we de ruimte om doorlopend te
participeren met de stad. 

  

2. Sociale opgaves en hulp delen met inwoners:  

De ruimte wordt ingericht als een prettige ontvangstruimte met een huiskamer gevoel. Er worden
hoekjes en zitjes gecreëerd voor laagdrempelige gesprekken met inwoners over bijvoorbeeld
subsidies of steun die wij als Deventer te bieden hebben. Zo bereiken we meer (kwetsbare) inwoners
en verlagen we de afstand in het contact tussen overheid en burger. In een dynamische, warme
stadsetalage voelen inwoners zich welkom en vinden ze het makkelijker om naar binnen te stappen
dan in het gemeentehuis. De ruimte nodigt uit om elkaar te ontmoeten. Als de gesprekken
privacygevoelig worden, dan kunnen ze worden voortgezet in een besloten ruimte rondom de
publiekshal. Bij het gebruik voor gesprekken met inwoners in de Stadsetalageruimte is wel aandacht
nodig voor de beveiligingsaspecten voor onze medewerkers.  

  

3. Duurzaamheidscentrum Deventer (DCD)  

In deze ruimte zien wij een vaste kleine(re) plek voor het Duurzaamheidscentrum. DCD is een
samenwerkingspartner die ons helpt bij het behalen van verschillende beleidsdoelstellingen op het
gebied van duurzaamheid, Natuur- en milieueducatie, energie, klimaatadaptatie en ecologie. Ze staan
dicht bij inwoners dus via hen bereiken we veel inwoners met onze ambities en doelen. DCD zal zijn
expositie verbeteren en aanpassen aan de gemeentelijke projecten/thema’s die er in de
expositieruimte op dat moment zichtbaar zijn. Daarnaast kan DCD zich digitaal ontwikkelen en
aansluiten bij de thema’s van Deventerduurzaam.nl. Zo versterken deze elkaar en vertellen ze een
aanvullend verhaal.  
 
Aanvullend kan DCD uitgebreid worden met Natuur- en Milieueducatie (NME) en een mogelijk
toekomstig op te richten fysiek energieloket. Met het samenbrengen van NME, DCD en een
energieloket op één locatie is deze informatie zowel digitaal op één plek te vinden, namelijk op
Duurzaamdeventer.nl, als fysiek. Dit geeft inwoners, bedrijven en andere organisaties duidelijkheid.   

   

4. Actieve etalage.   

De etalage zal fungeren en ingericht worden als een mooie levendige etalage die aansluit bij de
expositie van dat moment.   
 
Verschillende collega’s binnen team beleid hebben input geleverd voor deze evaluatie en hebben
aangeboden graag in een kernteam te willen zitten, als dit plan verder uitgewerkt mag worden. Er zit
veel goede energie die we graag willen inzetten voor een mooie Stadsetalage voor de stad! In bijlage
1 is een ontwerp te zien waarin al deze functies zijn weergegeven in tekeningen.



  

   

Bewezen dienst van Duurzaamheidscentrum op basis van Digipanelonderzoek en aanvullende

prestatiedata zoals acties in buurten en wijken en samenwerking met andere partijen.

Het DCD informeert en inspireert bewoners en bedrijven over duurzaamheid, sporen aan tot het
nemen van maatregelen en ondersteunen bij het uitvoeren daarvan. Hiermee is DCD is een
belangrijke samenwerkingspartner voor de gemeente bij het behalen van verschillende
beleidsdoelstellingen op het gebied van duurzaamheid, Natuur- en milieueducatie, energie,
klimaatadaptatie en de openbare ruimte. In een tijd met onzekerheden rondom klimaat en energie
(prijzen) en grote opgaves op het gebied van klimaat, milieu en circulariteit vervult DCD een
belangrijke rol voor Deventer.   
   
DCD heeft bewezen van grote waarde te zijn in de afgelopen jaren. Met een poule van 40 vrijwilligers
zijn ze 4 dagen in de week open, zijn ze afgelopen jaar 20+ keer de wijken ingegaan en werken nauw
samen met partners in de stad zoals te lezen is in bijlage 2, prestaties DCD. In deze bijlage staat ook
dat DCD goed presteert en een steeds groter bereik heeft. Dit is mede te danken aan hun centrale
ligging.   
  
DCD wil graag op deze locatie blijven, bij voorkeur in de vorm van gedeeld gebruik. De voordelen van
deze locatie zijn vooral de toegankelijkheid en de centrale ligging. Bovendien weten veel mensen
deze locatie goed te vinden en zijn ze bang dat ze bezoekers kwijtraken als ze moeten verhuizen.
Daarnaast is het onzeker of DCD door kan gaan op een andere locatie omdat ze twijfelen of ze al hun
vrijwilligers kunnen enthousiasmeren voor een andere locatie. Als DCD moet besluiten om te
stoppen heeft dat ook consequenties voor onze gemeentelijke doelstellingen. DCD bereikt veel meer
inwoners dan wij als gemeente via onze eigen kanalen. De programma's Milieu en Duurzaamheid
(M&D), Energietransitie èn Leefomgeving zetten DCD vaak in bij het bereiken van inwoners als er
acties of nieuwe subsidies zijn en ze gebruiken de ruimte voor overleg. Als we DCD hier niet meer
voor kunnen gebruiken gaan dat ons extra formatie kosten (2 of 3 fte).     
   
Alternatieve locatie voor Duurzaamheidscentrum  
In het bestuursakkoord wordt aangegeven “of een andere locatie geschikter is” Daarom is er met
collega’s binnen eigen vastgoed en samen met de binnenstadsmanager naar alternatieve locaties
gekeken.   
  

Alternatieve locaties   
Eigen vastgoed (Info afd
Vastgoed)  

Opmerkingen  

Bierstraat 54  
  

2 lokalen 50+60m2 bovenste verdieping 130,- per m2 per jaar ex
servicekosten   
1 lokaal 45 m2 idem aan de prijs hierboven  

Klooster 3-12  
Atheneumbibliotheek   
Deelgebruik  

Dit zou iom huurders een onderhuur constructie moeten zijn  
De gemeente kan als verhuurder wel meewerken in het traject
indien het passend is. Deelgebruik is per direct beschikbaar.   

Stromarkt  
Bibliotheek Centrum   
  

Deelgebruik.  
Onder dezelfde voorwaarde als Klooster 3-12, wellicht
samenwerking om faciliteiten gezamenlijk te gebruiken  



   
Huidige financiële zaken:  
DCD ontvangt nu € 50.000 subsidie per jaar, daarnaast neemt het programma M&D voor het gebruik
van de Stadsetalage € 17.000 p/jr voor zijn rekening. In ieder geval tot 01-01-2027. Dit is in de VJN
2024 opgenomen.   
  
Extra kosten bij verhuizing DCD:  

 Verhuis /Frictie kosten € 5.000,-  

 Extra inzet DCD voor organisatie, beheer en exploitatie facilitaire zaken € 7.000,- per
jaar  

 Huurkosten nieuwe locatie centraal gelegen inschatting € 25.000 per jaar. Dekking
kan gevonden worden uit vrijval huur Schurenstraat.  

    
Argumenten voor en tegen  

 Voor  

 De stadsetalage krijgt de publieke functie en uitstraling zoals het oorspronkelijk
was bedoeld Stadhuis Deventer herontwikkeld door Neutelings Riedijk architecten
(architectuur.nl)  

 Inwoners krijgen er een inspirerende plek bij in de stad waar ze makkelijk in
contact komen met de gemeente voor informatie en advies. Het zal de drempel
tussen overheid en inwoners verlagen. 

 De organisatie krijgt allure en meer transparante uitstraling door de actieve
stadsetalage met wisselende exposities die inwoners aangaan. Nodigt uit om met
elkaar in gesprek te gaan.    

 De gemeente krijgt er een goede plek bij om te participeren met de stad. Hier
lopen inwoners makkelijker naar binnen en gaan sneller in gesprek met ons/elkaar
dan in het stadhuis.   

 Er is momenteel geen goede alternatieve locatie beschikbaar voor DCD.

 DCD en de gemeente zien deelgebruik als een goede samenwerkingskans en om
elkaars doelstellingen te versterken. DCD heeft hierbij een kleinere expositie en
meer capaciteit om de wijken in te gaan.

 Gemeentelijke doelstellingen worden mede behaald door inzet van DCD. 

 Duurzame informatie is digitaal en fysiek op één centrale locatie te vinden.   

 Faciliteren vrijwilligers, waardoor besparing 2 tot 3 fte.  

 Geen extra huur- en frictiekosten voor een andere ruimte voor DCD 
     

    
Tegen  

 Goede programmering nodig, dus extra inzet formatie. We schatten in 8u per week.  
 Het dagelijks beheer van deze publieke ruimte vraagt extra capaciteit en middelen. 

Ulebelt   Heeft momenteel geen ruimte beschikbaar maar zou mee
genomen kunnen worden bij de verbouwplannen. Niet centraal   

Vastgoed leegstand  Centrum
(info P. Brouwer)  

  

Er leken 2 geschikte locaties  
Locatie 1: Nieuwstraat  
Locatie 2: Stromarkt, naast
Lentelink.    

Deze blijken al te zijn vergeven.  Op dit moment zijn er geen
alternatieven beschikbaar. De binnenstadmanager is wel op de
hoogte van deze vraag en zal ons informeren zodra er zicht is op
een beschikbare locatie.     

https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/
https://www.architectuur.nl/project/stadhuis-deventer-juweel-van-neutelings-riedijk-architecten/


  
Financiën en dekking  
Er zal inzet nodig zijn om de afspraken en programmering te verzorgen (inschatting 8 u p/wk max, die
wordt ook nu al gefinancierd via het programma M&D). Daarnaast dient nog een inschatting te
worden gemaakt van de éénmalige kosten en structurele kosten die nodig zijn om dit plan uit te
voeren en te onderhouden.    

Bijlagen

1. Plan van externe adviseur voor multifunctioneel gebruik. “Verkenning_stadsetalage_
skvl.” 

2. Prestatiecijfers van DCD inclusief een punten uit het digipanel onderzoek van 2023 
3. Digipanelonderzoek 2024
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STADSETALAGE DEVENTER

De stadsetalage is een plek vol kansen 

en potentie. De locatie aan het plein, het 

formaat van de ruimte, en de prachtige 

architectuur van Neutelings Riedijk wekken 

de verwachting dat het gebruik van de 

ruimte minstens zo inspirerend zal zijn.

In de praktijk blijkt het echter lastig te zijn 

om aan deze verwachting te voldoen.

Daarom is SKVL gevraagd als extern 

expert om een verkenning te doen naar 

de verborgen kansen van de stadsetalage, 

zowel voor multifunctioneel gebruik als 

KANSEN EN POTENTIE

Met de aankomende evaluatie van het 

duurzaamheidscentrum in de stadsetalage 

is dit jaar hét moment voor Gemeente 

Deventer om visie te vormen op de 

toekomst van de stadsetalage.

Terug naar de kern: de plek van de etalage 

is perfect het staat letterlijk aan de poort 

van het stadhuis. Hoe mooi zou het zijn 

als het in de toekomst drempelverlagend 

werkt voor alle bewoners, bedrijven en 

organisaties uit Deventer?

Dit is de plek waar mensen het overzicht 

krijgen over de actuele onderwerpen 

die er spelen, maar ook de plek waar 

de politiek en beleidsmakers maar ook 

samenwerkingspartners elkaar ontmoeten 

op deze belangrijke onderwerpen.

bron: bartros.com bron: bartros.com
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OPGAVEN

VAN DE STAD

interactie en participatie

tussen collega’s, inwoners

en bedrijven in de stad

OVERLEGPLEKKEN

overlegplekken, 

aanlandplekken,

koffiecorner, bila

DUURZAAMHEIDS-
CENTRUM

compacte, professionele 

expositie met nadruk op

persoonlijk contact

SOCIALE OPGAVEN
GEMEENTE
DEVENTER

ontmoeten en participeren,

het verlagen van de drempel 

tussen inwoner en overheid 
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WAT JE WILT

REALITEIT

OPEN EN TRANSPARANT

DONKER EN ONZICHTBAAR

ZICHTBAARHEID

Op de bovenstaande foto is een avondopname van 

de stadsetalage te zien, vlak na de opening in 2016.

Hier is duidelijk zichtbaar wat de ontwerpgedachte 

is geweest: een visitekaartje van de stad.

De foto’s aan de rechterzijde laten echter

zien hoe de dagelijkse realiteit is wanneer

mensen de etalage passeren.

Afhankelijk van het weer werpen de galerijen

een schaduw over de stadsetalage, waardoor

er soms een zwart ‘gat’ ontstaat, op 

andere momenten weerspiegelt het glas de 

tegenoverliggende gebouwen. In beide gevallen 

zorgt dit ervoor dat de glazen gevel aanvoelt

als een muur.

Het gebruik van de galerij als fietsenstalling 

blokkeert het zicht op de stadsetalage en geeft 

het stadhuis een rommelig en afstandelijk karakter.

ANALYSE
ZICHTBAARHEID



RUIMTELIJK

Bij binnenkomst word je verrast door het formaat 

van de ruimte. Het voelt clean maar tegelijk warm 

en  daarnaast valt je blik vooral op het plafond 

waarin het grid van vierkante kaders de ruimtelijke 

ervaring bepaalt. Er zijn weinig wanden aanwezig en 

het kunstmatige licht geeft de ruimte een enigszins 

matte uitstraling.

DNA

Het DNA van de ruimte geeft een duidelijk gevoel 

van richting: je beweegt van een openbare (buiten) 

zone, via een semi-openbare (etalage) zone, naar 

een meer privézone in het midden van de ruimte.

Dit biedt mooie uitgangspunten om verschillende 

inullingen te geven aan elk gebied. In de uitwerking, 

op basis van het plan van wensen, kan dan 

worden bepaald hoe groot de verschillende zones 

daadwerkelijk moeten worden.

ZONERING



LOCATIE EN OPPERVLAK

Bij het locatiebezoek werden we verrast door 

de vriendelijkheid en aandacht waarmee 

we werden ontvangen door de vrijwilligers 

van het duurzaamheidscentrum. Een echt 

visitekaartje die deze mensen afgeven.

In aanvulling daarop werd het doorlopen 

van de ruimte met alle informatiepanelen als 

storend en een oerwoud aan tekst ervaren, 

waarmee de eerdere ervaring daarmee een 

beetje naar de achtergrond verdween. 

We hebben de indruk dat het formaat van de 

huidige ruimte eerder een vijand is dan een 

vriend en dat er meer gekeken wordt vanuit 

een ruimtevullende benadering i.p.v. goed na 

te denken over wat er nodig is om het verhaal 

goed en duidelijk te vertellen.

ADVIES

Ons advies zou zijn om het duurzaamheids-

centrum alleen in het hogere gedeelte te 

positioneren. Deze compactere benadering 

geeft de vrijwilligers ook meer de gelegenheid 

om de bezoekers centraal te houden en te 

helpen met hun vragen. Digitale schermen 

kunnen daarbij behulpzaam zijn om alle 

recente ontwikkelingen up to date te houden 

of aan te passen. 

DUURZAAMHEIDS
CENTRUM
DEVENTER



ETALAGE VAN DE STAD

De ruimte aan de voorzijde van het stadhuis leent 

zich er goed voor om op een organische manier te 

worden ingevuld, waarbij verschillende inhoudelijke 

thema’s in elkaar overlopen. Dit zal bezoekers 

inspireren om verder te kijken en hen in contact

te brengen met diverse onderwerpen.

In de basisvoorziening kunnen verschillende 

grafische wanden ervoor zorgen dat de inhoud 

eenvoudig te wisselen is, zodat er regelmatig iets 

nieuws te zien is in de etalage. Door de etalage 

van verlichting te voorzien, wordt deze zichtbaar 

voor voorbijgangers op straat. Zo kunnen we 

de donkere inkijk grotendeels wegnemen en de 

etalage weer transparant maken. Door achter de 

ramen gebruik te maken van beeldschermen met 

dynamische content en goede museale verlichting 

toe te passen, zijn alle ingrediënten aanwezig om de 

aandacht op deze ruimte te vestigen.

SOCIALE OPGAVES
VAN DE STAD

OVERLEGPLEKKEN

DUURZAAMHEIDS-
CENTRUM

RUIMTELIJKE
OPGAVEN

VAN DE STAD

INVULLING



DUURZAAMHEIDSCENTRUM

PRESENTEREN
FLEXWERKEN

ONTMOETEN

HUISKAMER
VAN DE STAD

ETALAGE
VAN DE STAD

ONTWIKKELINGEN
GEMEENTE

WERKEN

ONTVANGST

TENTOONSTELLEN

BILA

COFFEE
CORNER



Jaarlijkse peiling voor het Deventer duurzaamheidscentrum           2023 

 

   

 

  

Januari 2024 

Jaarlijkse peiling  
Deventer duurzaamheidscentrum  



 Jaarlijkse peiling voor het Deventer duurzaamheidscentrum                                2023 

 

2 

 

Inleiding  

Begin februari 2020 heeft het duurzaamheidscentrum Deventer haar deuren geopend, op initiatief van de Deventer Energiecoöpe-

ratie en de Ulebelt. Het duurzaamheidscentrum helpt de gemeente Deventer haar doelen op het gebied van duurzaamheid te halen 

en is er voor bewoners en bedrijven in de gemeente Deventer om ze te informeren, inspireren en activeren op het gebied van 

duurzaam denken en doen. Het duurzaamheidscentrum helpt om nieuwe stappen te zetten naar een klimaatneutraal en biodivers 

Deventer.  

Om het bereik van het duurzaamheidscentrum te meten, is in 2020 een peiling uitgezet onder het Deventer DigiP@nel. Deze is in 

2021 en 2022 herhaald. In 2023 is besloten de peiling voor het laatst uit te voeren. Het doel van de peiling dit jaar (en voorgaande 

jaren) was om inzicht te krijgen in de bekendheid van het duurzaamheidscentrum, de kwaliteit van de ontvangen adviezen en of een 

bezoek aan het duurzaamheidscentrum mensen inspireert om zelf actie te ondernemen om duurzamer te gaan leven. De huidige 

peiling vormt de laatste in de reeks en fungeert daarmee als een eindevaluatie.  

Respons 

De peiling is uitgezet onder de 3.017 leden van het DigiP@nel. Respondenten hadden drie weken de tijd om de vragenlijst in te 

vullen. In totaal hebben 1.180  panelleden de vragenlijst geopend; 10 respondenten hebben geen enkele vraag ingevuld. In de 

analyse die hieronder besproken wordt, zijn daarom alleen de antwoorden meegenomen van de 1.170 respondenten die tenminste 

de eerste vraag (“Ken je het duurzaamheidscentrum?”) hebben ingevuld. Dat is een netto respons van 38,8%. Dat percentage komt 

overeen met het responspercentage in 2021 (38%) en 2022 (40%). Het absolute aantal respondenten ligt dit jaar hoger dan vorig 

jaar (850 respondenten in 2021, 982 in 2022).  

Naast de bevraging van het DigiP@nel is de enquête dit jaar ook uitgezet via een open link die verspreid is via social media. Dit heeft 

een tot een respons van 81 ingevulde vragenlijsten geleid. In totaal hebben 1.251 respondenten de vragenlijst ingevuld. 

De meeste respondenten wonen in Voorstad (12%), in de Binnenstad (11%) of in de wijk Colmschate-Zuid (10%). Uit Okkenboek en 

Lettele (1%), de Hoven (3%) en Rivierenwijk en Bergweide (3%) kwamen de minste respondenten. Uit de andere wijken kwam steeds 

tussen de 4 en 9% van de respondenten. Van 9% van de respondenten is onbekend uit welke wijk ze komen. De verdeling over de 

wijken dit jaar verschilt weinig van die van vorig jaar. De verdeling tussen mannen en vrouwen is ietwat uit balans: 57% van de 

respondenten is een man en 43% vrouw. Vorig jaar was de verdeling respectievelijk 57% en 39%. Twee respondenten hebben 

‘anders’ ingevuld. Ten slotte is zo’n vier op de tien respondenten (39%) ouder dan 65, terwijl slechts 5% 18 t/m 34 jaar oud is; 10% 

valt in de categorie 35 t/m 44, 15% in de categorie 45 t/m 54 en 21% in de categorie 55 t/m 64. Van zo’n 10% is de geboortedatum 

en dus leeftijd onbekend. Deze percentages zijn nagenoeg gelijk aan die van vorig jaar. Met andere woorden, de respondenten die 

dit jaar de vragenlijst ingevuld hebben, verschillen weinig van de respondenten die dat vorig jaar gedaan hebben. 

Samenvatting 

 

Dit jaar is de bekendheid van het duurzaamheidscentrum opnieuw iets toegenomen ten opzichte van het voorgaande jaar, met 60% 

van de mensen die het nu kennen, tegenover 56% in 2022, 49% in 2021 en 40% in 2020.  In alle wijken is er een groei te zien in de 

bekendheid van het duurzaamheidscentrum sinds de eerste meting in 2020. Van de 60% die het duurzaamheidscentrum kent, heeft 

de helft (30%) het centrum ook bezocht, waarvan de helft (15%) in het afgelopen jaar. In 2022 bracht nog 25% van de respondenten 

die bekend waren met het duurzaamheidscentrum een bezoek. Dit geeft aan dat het centrum niet alleen wat bekender is geworden 

sinds vorig jaar, maar ook wat vaker werd bezocht. Respondenten die het duurzaamheidscentrum niet hebben bezocht, geven voor-

namelijk aan dat ze daar geen aanleiding toe hebben gehad (75%). 

 

De bezoekers van het duurzaamheidscentrum wilden in 60% van de gevallen vooral even rondkijken, net als vorig jaar. 40% was op 

zoek naar specifieke informatie. In 2020 was dit nog 33%. Door de jaren heen is dus een stijging te zien in het aantal bezoekers dat 

gericht naar het duurzaamheidscentrum komt om bepaalde informatie in te winnen. De meeste bezoekers die specifieke informatie 

zochten, waren geïnteresseerd in onderwerpen zoals het isoleren van hun woning (42%), het afkoppelen van regenwater van het 

vuilwaterriool (42%), groene daken/sedumdaken (32%), en groen in en om het huis (26%). 
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Van de bezoekers die daadwerkelijk op zoek waren naar specifieke informatie (40%) vroeg 81% om advies.  

Van het totaal aantal bezoekers vroeg 45% advies aan een voorlichter. Hier zitten bezoekers bij die in eerste instantie even wilden 

rondkijken en volgens ook om advies hebben gevraagd.  

Twee derde (68%) van de respondenten die om advies gevraagd hebben heeft aangegeven dat dat advies hun handvatten gegeven 

heeft om verdere actie te ondernemen, terwijl één derde (32%) dit niet vond. 

Sommige respondenten vonden dat het advies van de voorlichter hen hielp bij het nemen van actie, bijvoorbeeld door het maken 

van een afspraak met een energiecoach, het zelf ondernemen van actie op basis van het advies, het ontvangen van concrete infor-

matie over opties en stappen, of het verkrijgen van nieuwe ideeën en informatie. Anderen vonden dat het advies hen geen handvatten 

gaf omdat hun vraag niet werd beantwoord, het antwoord te algemeen was, of omdat bepaalde voorgestelde acties niet mogelijk 

waren vanwege financiële beperkingen of omdat hun woning niet geschikt was voor bepaalde maatregelen. De bezoekers die advies 

hebben gevraagd, waardeerden dat advies gemiddeld met een 7,1.  

 

 

Van alle respondenten die het duurzaamheidscentrum bezocht hebben, zegt 39% dat zij na het bezoek aan het duurzaamheidscen-

trum maatregelen hebben genomen om duurzamer te leven. Dit percentage is door de jaren heen geleidelijk aan wat hoger komen 

te liggen: in 2020 was dit percentage namelijk nog 30%. Bijna twee derde (64%) van de mensen die maatregelen getroffen hebben, 

hebben dat in het afgelopen jaar gedaan (70% in 2022). 

Uit open antwoorden blijkt dat respondenten, net als vorig jaar, diverse milieu- en energiebesparende maatregelen hebben genomen, 

waaronder het verminderen van verspilling, het scheiden van afval, isolatie van verschillende oppervlakken, installatie van warmte-

pompen en zonnepanelen, gebruik van tochtstrips en LED-lampen. Respondenten die geen maatregelen hebben genomen na hun 

bezoek aan het duurzaamheidscentrum, gaven vaak aan dat ze al duurzaam leven en eerder al maatregelen hebben genomen, een 

reden die vorig jaar ook veel werd genoemd. 

 

Dit jaar werd voor het eerst gevraagd of bezoekers deelnamen aan wijkinitiatieven rondom duurzaamheid, waarbij 17% deelnam en 

83% niet. 33% van de respondenten heeft suggesties voor verbetering van het duurzaamheidscentrum, vooral gericht op duidelijkheid 

en presentatie van informatie. 

 

Bezoekers beoordelen het duurzaamheidscentrum met een gemiddeld rapportcijfer van 7,3 en een ruime meerderheid (79%) zou 

het centrum aan anderen aanraden.  
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Resultaten 

Bekendheid en bezoek duurzaamheidscentrum  

Als eerste is aan respondenten gevraagd of zij het duur-

zaamheidscentrum kennen. Dit jaar kennen weer meer men-

sen het duurzaamheidscentrum dan vorig jaar: 60%. In 2022 

was dit nog 56%. Ten opzichte van 2020, het eerste jaar dat 

deze peiling werd uitgevoerd, is een toename van 20 pro-

centpunten te zien.  

De bekendheid is het grootst in de Binnenstad (71%), ge-

volgd door Zandweerd (67%) en Voorstad (66%). De be-

kendheid is kleiner in Borgele en Platvoet (48%) en Keizers-

landen (51%). In de meeste wijken is de bekendheid van het 

duurzaamheidscentrum ten opzichte van vorig jaar gegroeid, 

in lijn met het beeld van heel Deventer. De bekendheid is het 

meest toegenomen in de wijken Okkenbroek en Lettele, ge-

volgd door Rievierenwijk en Bergweide, Voorstad en Schalk-

haar. In de wijken Diepenveen, Keizerslanden en Colm-

schate-Vijfhoek is de bekendheid onder respondenten iets 

afgenomen sinds vorig jaar.  

Ten opzichte van de eerste meting in 2020 is in elke wijk een 

groei te zien in de bekendheid van het duurzaamheidscen-

trum. De grootste groei in bekendheid vond plaats in Okken-

broek en Lettele. Waar 25% van de respondenten in 2020 

bekend was met het duurzaamheidscentrum, is dit in 2023 

gestegen naar 63%. In de Binnenstad steeg de bekendheid 

ook relatief veel: van 41% in 2020 naar 71% in 2023. 

Van de 60% die het duurzaamheidscentrum kent, heeft de 

helft (30%) het centrum ook eens bezocht, waarvan de helft 

dat gedaan heeft in het afgelopen jaar (15%). Het duurzaam-

heidscentrum heeft dus iets aan bekendheid gewonnen 

sinds vorig jaar, en is ook wat vaker bezocht. 
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De bekendheid verschilt niet per geslacht: 60% van zowel mannen 

als vrouwen kent het duurzaamheidscentrum. Tussen de leeftijds-

categorieën zijn wat verschillen te zien, waarbij de jongere doel-

groep wat minder bekend lijkt te zijn met het duurzaamheidscen-

trum: 47% van de 18-34-jarigen is hier bekend mee, terwijl de be-

kendheid van de leeftijdsgroepen tussen 35 en 65+ jaar tussen de 

58% en 63% ligt.  

Van de mensen die het duurzaamheidscentrum hebben bezocht 

zegt bijna de helft (46%) éénmaal langs te zijn geweest. Een derde 

(31%) heeft twee keer een bezoek gebracht aan het centrum en 

24% is drie keer of vaker langs geweest. De bezoekfrequentie van  

het duurzaamheidscentrum lijkt in 2023 iets hoger te liggen dan in 

vorige jaren, al zijn dit geen grote verschillen.  

Respondenten die het duurzaamheidscentrum niet hebben bezocht 

geven voornamelijk aan dat zij daar geen aanleiding toe hebben 

gehad (75%). In plaats van de optie ‘geen tijd voor’ uit te vragen is 

er het afgelopen jaar voor gekozen om uit te vragen of men liever 

telefonisch advies zou willen ontvangen. Dit blijkt echter voor 

slechts 1% van de respondenten een wens te zijn. Verder gaf 4% 

als reden om het duurzaamheidscentrum niet te bezoeken dat zij 

onbekend waren met de locatie en eveneens 4% vond het onder-

werp irrelevant. 1% was niet in staat om te komen. In totaal gaf 16% 

van de respondenten een andere reden op om het centrum niet te 

bezoeken.   
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Informatie en advies  

De bezoekers van het duurzaamheidscentrum wilden in 60% van de gevallen 

vooral even rondkijken, net als vorig jaar. 40% was op zoek naar specifieke 

informatie. In 2020 was dit nog 33%. Door de jaren heen is dus een stijging te 

zien in het aantal bezoekers dat gericht naar het duurzaamheidscentrum komt 

om bepaalde informatie in te winnen.  

Respondenten die op zoek waren naar specifieke informatie, wilden voorna-

melijk meer weten over hoe ze hun woning beter kunnen isoleren (42%) en 

over het afkoppelen van regenwater van het vuilwaterriool (42%). Ook was 

ongeveer een derde (32%) op zoek naar informatie over groene daken/se-

dumdaken en ruim een kwart was op zoek naar informatie over groen in en 

om het huis (26%). Opvallend is dat de interesse in (met name) het afkoppelen 

van regenwater, groen (zowel in en om het huis als groene daken) en isolatie 

van de eigen woning is toegenomen ten opzichte van vorig jaar. Ook lijken 

meer mensen geïnteresseerd in wat zij zelf kunnen betekenen op het gebied 

van duurzaamheid dan vorig jaar.  
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In het onderzoek is dit jaar ook gevraagd of bezoekers advies 

hebben gevraagd aan een voorlichter en zo ja, of deze hen 

handvatten gaf om verdere actie te ondernemen op het gebied 

van duurzaamheid. Van de bezoekers die daadwerkelijk op zoek 

waren naar specifieke informatie (40%) vroeg 81% om advies.  

Van het totaal aantal bezoekers vroeg 45% advies aan een voor-

lichter. Hier zitten bezoekers bij die in eerste instantie even wil-

den rondkijken en volgens ook om advies hebben gevraagd. 

Twee derde (68%) van de respondenten die om advies vroegen 

heeft aangegeven dat dat advies handvatten gegeven heeft om 

verdere actie te ondernemen, terwijl één derde (32%) dit niet 

vond. Een zelfde beeld ten opzichte van vorig jaar. 

Respondenten die vonden dat het advies van de voorlichter hen 

handvatten heeft gegeven om (verdere) actie te ondernemen, 

noemen verschillende redenen, zoals dat het advies hen aan-

spoorde om een afspraak te maken met een energiecoach, dat 

het hen in staat stelde om zelf actie te ondernemen of beslissin-

gen te nemen op basis van het advies, dat ze concrete informa-

tie kregen over mogelijke opties en vervolgstappen, of dat zij 

meer algemene informatie en/of ideeën hebben gekregen dan 

zij voorheen hadden. Dit beeld komt overeen met vorig jaar. 

Respondenten die vonden dat het advies hen geen handvatten 

heeft gegeven, gaven daar als redenen voor dat hun vraag (nog 

steeds) niet beantwoord is, het antwoord te algemeen was of dat 

de geopperde acties in hun situatie niet mogelijk waren vanwege 

bijvoorbeeld een gebrek aan geld of omdat ze in een  monumen-

taal pand wonen. Vrijwel dezelfde redenen als in de peiling van 

vorig jaar. 

De bezoekers die advies hebben gevraagd, waardeerden dat advies gemiddeld met een 7,1. Het vaakst gegeven rapportcijfer is 

een 8 (35%), gevolgd door een 7 (27%). Iets meer dan één op de tien (13%) bezoekers gaf een onvoldoende aan het advies. 

Door de jaren heen lag het gemiddelde rapportcijfer redelijk op hetzelfde niveau, met een dip in 2021. 
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Maatregelen genomen 

Van alle respondenten die het duurzaamheidscentrum bezocht 

hebben, zegt 39% dat zij na het bezoek aan het duurzaamheids-

centrum maatregelen hebben genomen om duurzamer te leven. 

Dit percentage is door de jaren heen geleidelijk aan wat hoger ko-

men te liggen: in 2020 was dit percentage namelijk nog 30%. Net 

als vorig jaar is ook dit jaar gevraagd wanneer respondenten deze 

maatregelen genomen hebben. Bijna twee derde (64%) van de 

mensen die maatregelen getroffen hebben, hebben dat in het af-

gelopen jaar gedaan. Dit percentage ligt iets lager dan vorig jaar, 

toen 70% van hen in het afgelopen jaar maatregelen trof. 

Uit de open antwoorden blijkt dat het, net als vorig jaar, om uiteen-

lopende grote en kleine milieu- en energiebesparende maatrege-

len gaat, zoals bijvoorbeeld minder verspillen en afval beter schei-

den, glas-, muur- en vloerisolatie, het installeren van een warmte-

pomp en zonnepanelen, tochtstrips en het gebruik van ledlampen. 

Respondenten die zeggen dat zij geen maatregelen hebben ge-

nomen naar aanleiding van hun bezoek aan het duurzaamheids-

centrum, gaven veelal als reden dat zij al duurzaam leven en eer-

der al maatregelen genomen hebben. Vorig jaar werd dit punt 

eveneens het meest aangehaald. 

 

Rapportcij fer en verbeterpunten  
 

Bezoekers van het duurzaamheidscentrum beoordelen het cen-

trum als geheel gemiddeld met een 7,3. Dit is een vergelijkbaar 

resultaat als in de afgelopen jaren, waarin het gemiddelde rapport-

cijfer fluctueerde tussen een 7,1 en 7,3. Ruim twee derde van de 

bezoekers gaf het centrum een 7 (31%) of 8 (38%). 9% van de 

bezoekers heeft het duurzaamheidscentrum een onvoldoende ge-

geven. Een ruime meerderheid van de bezoekers (79%) zou het 

duurzaamheidscentrum ook aanraden aan anderen. Dit is iets la-

ger dan vorig jaar, toen 86% het duurzaamheidscentrum aan-

raadde aan anderen.  

Dit jaar werd voor het eerst aan bezoekers van het duurzaam-

heidscentrum de vraag gesteld of zij in het afgelopen jaar wel eens 

naar een wijkinitiatief rondom duurzaamheid waren geweest. 17% 

van de bezoekers gaf aan hierbij aanwezig te zijn geweest, 83% 

had niet deelgenomen aan een dergelijk wijkinitiatief.  
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33% van de respondenten heeft verbeterpunten voor het duur-

zaamheidscentrum. Onder respondenten die het duurzaam-

heidscentrum niet kenden, was dit 34%. Verbetersuggesties 

gaan vooral over de wens voor meer duidelijkheid, zowel in 

zichtbaarheid als in duidelijkheid in de informatievoorziening. 

Ook mag de informatie volgens een aantal respondenten over-

zichtelijker gepresenteerd worden. 

Tot slot geeft 29% van de respondenten aan meer informatie te 

willen over het duurzaamheidscentrum en/of zich te willen in-

schrijven voor de nieuwsbrief. Onder respondenten die het 

duurzaamheidscentrum niet kennen is dit 34%. 

In 2022 lag dit percentage nog op 35% en in 2021 wilde 45% 

informatie ontvangen per e-mail. Na het afronden kwamen res-

pondenten terecht op de website van het duurzaamheidscen-

trum, waar ze zich konden aanmelden voor de nieuwsbrief. 
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Bij lage: De antwoorden op de open vragen 
 

Alle antwoorden zijn opgenomen zoals de respondent ze geschreven of getypt heeft. Eventuele privacygevoelige gegevens zijn 

geanonimiseerd. 

 

1. Op zoek naar bepaalde informatie over het gemeentelijke duurzaamheidsbeleid 

• Airco`s , warmtepompen, heatfans onder CV 

• Deelname zonnepanelen project 

• Energiemeter 

• Energiemeter in meterkast 

• Gemeentelijk monument wat is dan mogelijk 

• Gratis slimme meter 

• Hanzebox halen en isolatie vragen 

• Hanzebox ophalen 

• Hulp bij uitvoering isolatie 

• Ik ben daar werkzaam als vrijwilliger 

• Info en afhalen HanEbox 

• kapbeleid gemeente 

• Lezingavonden 

• Nestkasten 

• ophalen van de hanzebox, toen een rondje er doorheen gelopen 

• Participeren in zonnepanelen collectief 

• Postcoderoos 

• Pure energie 

• regenton vervang 

• Regenton. Inspiratie om ons huis mogelijk verder te verduurzamen 

• samenvstting/vertaling BRL9500 en wetgeving rondom energielanels (compact in leesbare taal zodat ika ctes kan 

uirvoeren zoznder er teen specialisten bij te halena0 

• Subsidiemogelijkheden 

• Uittesten van een leskist. 

• Ventilatie woning 

• Vochthuishouding en schimmelvorming 

• Vogelkasten op dak 

• Workshop communicatie over duurzaamheid 

• Zaadjes gehaald 

• Zon weren inde slaapkamer (reguliere oplossing past niet) 

 

 

2. Overige redenen waarom respondenten het duurzaamheidscentrum (nog) niet bezocht hebben 

• Afhankelijk van vve. 

• Al geadviseerd op andere manier 

• Alle kennis die ze daar hebben, heb ik zelf ook ivm beroep 

• Ben het wel van plan, maar ben er nog niet aan toegekomen. 

• Ben nu slecht ter been 

• beperkte openingstijden 

• drempel 

• Eigenlijk geen idee waar het voor is en waarom ik er zou moeten zijn 

• Energie cafe Bathmen 

• Ergens zit er toch een drempel om er heen te gaan. Maar ook omdat er wat mij betreft te weinig over bekend is en 

de openingstijden niet bekend zijn 

• geen aanleiding, ik krijg wel de nieuwsbrief 

• Geen parkeerplaats. 

• Geen reden toe 

• Heb niet het idee dat ik er iets aan heb 

• Het is er nog niet van gekomen 
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• Het is er nog niet van gekomen hoewel ik wel interesse heb 

• Iedere keer als ik er was was het gesloten of iets anders 

• Ik ga naar het EnergieCafé in Bathmen 

• Ik had advies nodig bij hat aanvragen van subsidie, voicemail in gesproken en weken daarna werd ik pas terugge-

beld…… en had inmiddels al een andere oplossing gevonden. 

• Ik heb advies gehad van een energiecoach en ben daar nu mee bezig. Wanner de werkzaamheden klaar zijn maak 

ik graag gebruik van de adviezen om nog verder te verduurzamen 

• ik heb een andere ingang voor duurzaamheid 

• Ik heb thuisadvies gehad 

• Ik krijg noodzakkelijke informatie op de website. 

• Ik loop er weleens langs, maar het lijkt mij vooral algemene voorlichting. (En daarmee geen nieuws voor mij) 

• Ik vind de benodigde informatie op internet. 

• Ik vind t jammer dat een geweldige tentoonstellingsruimte verhuurd is aan t duurzaamheidscentrum. Kunstenaars 

hebben geen prioriteit bij de gemeente. Waardeloos. 

• Ik volg de nieuwsbrief 

• Ik weet niet van het bestaan 

• Ik weet zelf meer van verduurzaming dan dat ze daar weten 

• Ik wil er binnenkort naar toe 

• Ik zoek de informatie liever online op. 

• Ik zoek over het algemeen zelf uit op welk terrein ik iets ga doen 

• Ik zou graag een schuurwoning of senioren woning willen bouwen, maar ik weet niet of ik daar aan het goede adres 

ben,, 

• Infobehoefte is waarsch te specifiek/ gebonden aan huiseigenschappen 

• is nooit open als ik in het centrum ben 

• Komen hier in de wijk 

• Liever echte specialisten 

• Mijn echtgenoot regelt de technische duurzaamheidszaken. Ik regel de duurzame boodschappen 

• Niet aan gedacht 

• Niet aan gedacht bij het realiseren van duurzaanheidsdoelen. 

• Niet aan toe gekomen, wel vaker gedacht 

• nog geen prioriteit aan gegeven, meestal eerst andere dingen in de stad te doen 

• Nog geen tijd gehad 

• Nog in orienterende fase 

• Nog niet aan toe gekomen 

• onderwerp houdt mij bezig maar nog niet actief mee bezig 

• Opgebeld en een duurzaamheidscoach thuis gekregen. Prima! Verder ben ik geabonnneerd op de digitale Nieuws-

brief 

• Thuis een coach gehad 

• Via de gemeente kwam een energiecoach bij ons aan huis! 

• via website 

• We hebben geen budget om zoveel te verduurzamen. 

• We organiseren dit soort zaken zelf in onze buurt 

• We worden val vanaf vorig jaar september geconfronteerd via [naam woningbouwvereniging] terwijl wij hier bij aan-

wezig zijn wordt er hier op [straatnaam] al deze maanden gewerkt aan Verduurzamen, alles wordt zo geiesoleerd 

dat we straks geen adem meer kunnen halen ! En niets meer horen door alle lawaai wat er nu eenmaal met al deze 

werkzaam heden gepaard gaan ! 

• Wel interesse, maar toch nooit binnen gelopen 

• Wel van plan , nog niets van gekomen 

• Wij denken het meeste al te weten 

• Wist niet dat het bestond totdat we eens naar het stadhuis moesten 

• Wist zelf genoeg 

• Zelf voor mijn werk veel met duurzaamheid bezig en krijg de info op andere manier 

 

3. Het advies van de voorlichter heeft mij handvatten gegeven, want …. 

• Advies gekregen om te informeren bij ISDE 



 Jaarlijkse peiling voor het Deventer duurzaamheidscentrum                                2023 

 

12 

 

• Advies over materialen 

• Advies was goed 

• afspraak met energiecoach gemaakt en goed advies over waterpomp gekregen. 

• Bel iemand van dit project , ze gaf telefoonnummer 

• Bevestiging eigen keuze 

• coach ingeschakeld 

• Concreet advies 

• De functie van de duurzaamheidscoach werd mij duidelijk 

• dieper ingaan op mogelijkheden en alternatieven bieden 

• diverse bezuinigingsmaatregelen 

• diverse offertes aangevraagd 

• doorverwezen naar bouwmarkt voor kopen van een radiatorventilator 

• Energie coach thuis luisterde niet. Maar adviezen op duurzaamheidscentrum relevant. En je kunt ook kijken hoe 

iets werkt/eruit ziet. Soms lang wachten 

• Energie couche heeft ons veel adviezen gegeven 

• Energie-coach op bezoek gehad en isolatie-advies 

• energiebesparende maatregelen genomen 

• energiecoach 

• energiecoach ingeschakeld 

• Energiecoach voor aanbrengen folie. 

• energiedeskundige ingehuurd 

• Energierapport ontvangen met duidelijke adviezen 

• Er is veel kennis aanwezig, ondanks het feit dat je veel weet zijn er altijd mensen die op bepaalde punten specialist 

zijn. Ze zijn ook op de hoogte van de juiste bedrijven in Deventer 

• Er kwam een coach bij mij thuis 

• Er werden goede tips gegevens zodat wij verder kunnen plannen met de verbouw van ons huis en om het duurza-

mer te maken. 

• Folder gekregen en wat info 

• gaf tips en adressen 

• Gewezen op mogelijkheden 

• ging over zonnepanelen op industrie daken. 

• Goed informatie materiaal 

• Goed inhoudelijk verhaal 

• Goede adviezen gekregen 

• Hanzebox werkt voor ons, qua isolatie viel niets meer te doen 

• Heb materialen gekocht om het hemelwater af te koppelen. 

• Helderheid over wat postcoderoos voor mij persoonlijk inhoudt. 

• Het ging om iets wat makkelijk en goedkoop te doen was. 

• Hij gaf een goed advies 

• Hij heeft een aantal keuzes met betrekking to de aanschaf warmte pomp geholpen 

• Hij heet ons namen uit de omgeving gegeven en tips wat we konden doen 

• Hij verwees ons waar we verder geholpen konden worden. 

• Ik ben me verder aan het oriënteren gegaan 

• ik ga nu met de kleinkinderen, naar andere projecten 

• ik had gerichte vragen over welke acties ik kon nemen en welke richting ik op moest kijken 

• Ik heb diverse maatregelen uitgevoerd. 

• Ik heb een apparaatje aangeschaft om te meten hoeveel electriciteitsnet een bepaalt apparaat verbruikt 

• Ik heb een energieadviseur aan huis gehad. Hij gaf zeer gedegen info over hoe ik mijn huis duurzamer kon inrichten. 

• Ik heb leuke voorbeelden gekregen 

• Ik kon op basis van het bezoek gerichter naar isolatieproducten zoeken 

• ik kon verder 

• ik kreeg een algemeen beeld van wat ik kan doen 

• Ik weet beter wat ik kan doen. 

• Ik weet nu beter welke keuzes ik heb 

• Ik werd verder geholpen/doorverwijzen naar de energie coach 
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• ik wist niet dat je voor bepaalde duurzaamheids instalaties overheid subsidie kan krijgen 

• Informatie over vogelvriendelijk inrichten van de tuin. Het komt nog een vervolg op bij het inrichten van onze tuin. 

Korting op waterton die inmiddels staat. 

• inmiddels dak geisoleerd. 

• Inzicht dat ik meeneem in de aanschaf 

• Ja alle mogelijkheden besproken. Energieconcern komt kangs 

• ja en nee. Ik weet het niet zo goed meer. Niet alle baliemedewerkers weten evenveel 

• Kreeg antwoord op de vraag. 

• Let wel: ik had 2 keer bezocht 

• maar nog geen concrete actie ondernomen. 

• Makkelijk toepasbaar voor woonsituatie. De warmtepomp is geïnstalleerd 

• Mijn vraag werd zodanig beantwoord dat ik verder kon met mijn project 

• nergiecoach uitgenodigd 

• Nu weet ik hoe ik het kan gebruiken. 

• nvt 

• op advies voorlichter gesprek met energiecoach gehad en daardoor rekening gehouden met een aantal energietips 

• Radiator folie en ventilatoren op advies aangeschaft; advies inzake warmtepomp was tegenstrijdig 

• regenpijp inmiddels afgekoppeld 

• stap gezet om Isolatiemaatregelen te laten uitvoeren 

• Stappenplan 

• Twee deskundigen hebben ons thuis bezocht en rapportages opgesteld 

• Uitleg over verschillende soorten isolatieglas 

• verder gekeken naar zonnepanelen 

• Verder onderzocht 

• verdere isolatie opgepakt 

• Verteld waar ik kon aankloppen , ideeën voor verduurzaming enz 

• Vogelkasten NIET aangebracht in dak 

• Voor mijn specifieke vraag ben ik doorverwezen naar een energiecoach 

• Warmtepomp weegt niet op tegen de kosten bij ons lage verbruik 

• We hebben kunnen verduurzamen 

• Website pure energie 

• Ze hebben contact opgenomen met de organisatie 

• Ze wist zelf geen antwoord maar dacht wel mee in richtingen. Vandaar kwam ik weer verder 

• Zij hebben me goed op weg geholpen met adviezen. 

 

4. Het advies van de voorlichter heeft mij geen handvatten gegeven, want …. 

• adviezen pasten niwet bij een monmentaal pand (logisch, je moet het huis zien op afstand is dat niet te doen) 

• alles wat er verteld werd hadden we al gedaan. Het had meer specifiek onderzoek en antwoord nodig. 

• Amateurs geen goede kennis van zaken 

• betrof algemene informatie 

• Bij aankoop van ons huis in 2020 hebben we grondige verduurzaming toegepast. Het was meer een gezellig ge-

sprek met de voorlichter over de verduurzaming en mogelijkheden 

• Blijkt al reeds in een duurzame woning te wonen 

• daarvoor was het nog te oriënterend 

• De beschikbaar gestelde slimme meter was slim aan iemand anders gegeven 

• Degene die aanwezig was kon onze vragen niet beantwoorden 

• Die persoon had er heel duidelijk weinig zin. Zeer moeizaam gesprek met geen enkel resultaat 

• Er is iemand langs geweest om naar de isolartie mogelijkheden van ons rijksmonument te kijken. Hij zou een advies 

opstellen, dat is nooit gekomen. 

• Er kreeg geen info die ik al wist 

• Expertise was niet aanwezig 

• financieel nog niet genoeg ruinte 

• Geen reden om huis nog meer te isoleren 

• geen tijd mijn taxi haalde mij op 

• gewoon gepraat over heea. wat daar te zien is 
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• had er geen verstand van/tijd voor 

• had voorgestelde maatregelen al gedaan 

• Heel veel doen we al of is niet handig voor ons om te doen 

• Het advies was niet haalbaar 

• het ging om meerdere openbare gebouwen, te ingewikkeld om na een bezoek een advies te krijgen 

• Het is lastige materie. We blijven zoeken. Ook bleef antwoord wat in eigen belevingswereld van voorlichter. 

• Het was erg algemeen advies. Dat kun je online ook wel vinden. Wij hoopten juist iemand te treffen die inhoudelijk 

mee kon denken over onze specifieke situatie. De voorlichter wist nog minder dan wij zelf. 

• Hij kon me niets vertellen, behalve dat ik naar een advieskantoor kon gaan 

• ik beschik zelf over voldoende know-how 

• Ik heb niets opgestoken 

• Ik heb voldoende informatie gekregen 

• ik kan het me niet meer herinneren 

• Ik kreeg folders mee en moest het verder zelf maar uitzoeken 

• ik vroeg naar wat het centum zou kunnen doen 

• ik werd van het kastje naar de muur gestuurd. Ik vroeg naar wat de gemeente doet aan gescheiden waterlopen 

stimuleren; grijs water en drinkwater scheiden in nieuw te bouwen huizen. Wat mij enorm verbaasd want de kavels 

in de tuinen van Zandweerd waren daarvoor een uitgelezen kans. De voorlichter wist dat niet. Zou het ook niet 

navragen. 

• Komt nog... 

• lankmoedig gedrag van de medewerkers. onverschilligheid. 

• Maakte van simpele vragen grote investeringen. Hemelwater afkoppelen werd bijna alleen mogelijk met infitratie-

kratten enz. 

• Nier nodig 

• Onvoldoende inf mbt regenton: hoe aan te sluiten 

• Prima, maar niet meer info dan wij reeds hadden. Vriendelijk geholpen. Wel met name interessant voor mensen 

die in een minder ver stadium zijn wat betreft verduurzamen dan wij momenteel zijn 

• Vindt het belangrijk om te kijken wat er op de markt is. Alleen de uitvoering wordt moeilijker omdat ik in een huurhuis 

woon. 

• was niet relevant 

• Was niet wat ik zocht 

• was onvolledig 

• was voor mij niet van toepassing 

• was weer tegenstrijdig aan het advies dat we van adviseur aan huis hebben gehad. Mijn ervaring is dat energiead-

viseurs nogal stellig zijn en dan is het lastig om mee te gaan met advies terwijl we een ander advies in rapport 

hadden. Vraag ging over warmtepomp: nu al aanschaffen of wachten tot huis beter geïsoleerd is (huis uit 19xx). 

• Weet ik niet meer, maar weet wel dat ik teleurgesteld wegging 

• Wij wisten meer dan de voorlichter 

• Wist niets 

• Ze wisten het niet, net als de 2 x daarvoor 

• Zelf laten liggen 

 

5. Maatregelen die respondenten hebben genomen naar aanleiding van hun bezoek aan het duurzaamheidscentrum 

• Aanpassingen in tuin 

• aanschaf radiatorventilator 

• Aanschaf warmtepomp 

• advies voor onderzoek naar mogelijke wqrmtepomp 

• afval gescheiden 

• Besluit aanschaf warmtepomp 

• beter afval scheiden 

• bewust(er) besparen 

• Bewuster met water omgaan 

• Composteren 

• Dak isolatie, trippel beglazing, vloerverwarming, nieuwe zonnepanelen, nieuwe CV-ketel en boiler op elektriciteit, 

mogelijk binnenkort nog hybride warmtepomp 
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• Dakisolatie en zonnepanelen. 

• De regenpijpen afgekoppeld 

• deed ik al, ik was nieuwsgierig naar ontwikkelingen. 

• Deelname postcoderoos en extra isoleren. 

• Eco huis gebouw op tuinen van Zandweerd 

• Een elektrische auto gekocht 

• Enerergiebewustzijn vergroot 

• energie maatregelen 

• Energie zuinig leven 

• energiebesparende maatregelen en aanpassingen tuin 

• energiecoach is langsgeweest 

• Extra isolatie 

• extra isolatie, cv afgifte verbeterd, all electric warmtepomp gekocht 

• Folie achter de radiator 

• Ga isoleren met vlas, ga warmtepomp aanschaffen 

• gedrag aanpassen 

• Gedrag aanpassing, bewustwording. 

• geen tegels zonnepanelen 

• Geisers uitzetten 

• gesprek met Energiecoach en vervolgens in nieuwe woning allerlei maatregelen genomen 

• goed letten op verpakkingsmiddelen, gescheiden afval NOG beter opletten enz... 

• Groen dak, energiecoach met warmte-camera op bezoek 

• Heatfans gekocht 

• Heb maatregelen uitgevoerd 

• heb mijn watergebruik teruggebracht en verwarming geïsoleerd 

• Heb pakket lampen en tochtstrip meegekregen 

• Hemelwater afgekoppeld 

• Hergebruik optimaliseren 

• het duurzaamheidsplaatje is nu wat beter ingekleurd 

• het huis is verder geisoleerd. Mede met een isolatiemaatregel die zij hebben voorgesteld 

• HR++ ramen en schuifpui laten zetten 

• Hybride warmtepomp geplaatst 

• iha. 

• ik heb een bokashi-compostbak op mijn balkon staan 

• Ik leef al heel lang zo duurzaam mogelijk maar alle nieuwe tips zijn welkom 

• Ik weet nu beter het verbruik van mijn apparaten 

• Isolatie + dubbelglas 

• isolatie andere ramen, dak isolatie 

• Isolatieglas 

• Isolatieplan opgesteld 

• isoleren 

• isolerende maatregelen 

• Kleine isolatie-maatregel 

• Lagere cv 

• led lampen 

• letten op bepaald verbruik en voedingspatroon (meeste wist ik al, maar was bevestiging) 

• Maatregelen voorbereiden in en om appartementencomplex 

• Meer geïsoleerd, vaker de thermostaat uit als ik wegga. Basistemperatuur iets omlaag. Radiatoren waterzijdig laten 

inregelen 

• Met de buren plan gemaakt voor regentonnen en wadi`s. Offerte gevraagd voor isolatie van het dak. 

• met isoleren en voeding 

• Meten is weten 

• Mijn vraag ging over diverse soorten tochtstrips en dergelijke. Die heb ik toegepast. Ik had al wat andere kleine 

dingen gedaan. Ik heb een huurhuis, dus grote dingen heb ik niet zelf in de hand. Gelukkig is mijn huis redelijk oké. 

• minder afval, door minder bij supermarkten te kopen 
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• Minder energie verbruiken, meer recyclen 

• minder spullen kopen 

• Minder stroom en warmte, isolatie achter radiatoren 

• minder verpakkingsmateriaal 

• Minder verspillen afval scheiden 

• minder vlees eten 

• Na bezoek een afspraak gemaakt met duurzaamheidscoach en zijn advies aanleiding voor aanpak tocht in huis/in-

stellen cv en aanschaf zonnepanelen 

• na-isolatie dak en airco`s met warmtepompfunctie 

• nieuw glas en kozijnen 

• nieuwe cv ketel, ventilatortjes onder de verwarming, gordijnen opgehangen 

• nog beter kijken wat we qua gedrag kunnen doen, en bij aanschaf andere auto overgegaan op benzine ipv diesel. 

• Nog fanatieker. Ik spaar bijvoorbeeld nu water op 

• nvt 

• Offerte aangevraagd voor zonnepanelen, warmtepomp, electrisch koken en ventilatiesysteem. 

• Opletten en variabel energiecontract 

• Plan voor vergroening dakterras 

• prijsopgaaf gedaan voor zonnepanelen 

• radiator folie aangebracht, nieuwe cv ketel geplaatst. 

• Radiator folie en ventilatoren en airco om te verwarmen 

• radiator folie, en veel andere kleine dingen 

• Recycling nog verfijnd 

• regenpijp afgekoppeld 

• Regenwater afgekoppeld, sedumdak geplaatst, zonnepanelen geplaatst, véél minder water verbruikt, zuiniger met 

gas, 2e handskleding, vlees wn zuivel van de boer in de buurt enz 

• Sedumdaken, warmtepomp, zonnepanelen, tegelwippen. 

• thermostaat lager acount genomen op enelogic 

• Tochtstrips en gordijn bij voordeur 

• Tochtstrips Radiator ventilatoren. Infraroodpanelen staan op het lijstje om dit jaar aan te gaan schaffen. . 

• Twee regentonnen. Bezoek aan apparatuurleveranciers 

• Tweedehands kleding kopen en recycling 

• Ventilator voor radiator aangeschaft 

• Ventilatoren onder CV, Folie achter verwarming 

• verbetering installatie 

• Verbruik minimaliseren 

• Verwarming niet meer dan 2 graden verschil tussen dag en nacht 

• Verwarmingsysteem gemoderniseerd 

• vleermuizenkas, vogelkasten geplaatst 

• Vloerisolatie geplaatst 

• vloerisolatie tonzon 

• vloerisolatie, kijken naar energielekken en aanpassingen, led-lampen 

• want we waren op zoek naar tips om ons huis te verduurzamen. De tips die we daar kregen hebben we meegeno-

men, o.a. over het aanschaffen van een regenton voor onze tuin. 

• Warmtepomp 

• Warmtepomp, isolatie 

• Warmtepomp, zonnepanelen, gedrag 

• Waterton in de tuin 

• We gaan het glas in onze woning vervangen. Dus in 2024 

• We gaan verbouwen 

• We hebben nu een oplossing waardoor we geen mobiele airco nodig hebben. 

• zelf op onderzoek gestart 

• Zonnepanelen 

• zonnepanelen aangeschaft 

• Zonnepanelen geïnstalleerd 

• zonnepanelen geplaatst 
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• Zonnepanelen, inductie koken, vloerisolatie 

• Zonnepanelen, regenwaterafvoer en isolatie 

• zonnepanelen, warmtepomp, isolatie doorgezet. Sedum dak en waterafkoppeling dan weer niet. Heroverweging 

van reizen met het vliegtuig. 

• zuiniger stoken 

 

6. Redenen waarom respondenten geen maatregelen hebben genomen naar aanleiding van hun bezoek aan het 

duurzaamheidscentrum 

• al eerder een eigen inventarisatie gedaan, ook op basis energieadviseurs wat opties waren. 

• Al lang duurzaam bezig 

• Al veel gedaan 

• Alles OK 

• Alles wat ik er aan kan doen dat doe ik al en voor huurders met een slecht geïsoleerde (sociale) huurwoning is 

geen ondersteuning. Mensen met een klein inkomen betalen zo de hoofdprijs voor gas. Of je zit gewoon in de kou. 

• Andere prioriteiten 

• Andersom, wij wilden/waren al verduurzamen en zijn om ons te informeren ook naar het duurzaamheidscentrum 

gegaan. 

• ben al duurzaam bezig 

• Ben al heel bewust mee bezig 

• bewust van duurzaamheid 

• Dat deden we al, de maatregelen waren al genomen of in gang gezet 

• Dat deed ik al 

• dat deed ik al. 

• Dat deed ik al. 

• Dat deed ik daarvoor al voor zo ver dat past 

• Dat doe ik al 

• Datgene wat ik kon en wilde doen doen, deed ik al. Aanpassingen aan mijn huis was niet aan de orde. 

• de houding was er al 

• De maatregelen die ik wil nemen kosten veel geld 

• De telefoontjes leverden niets op. Er werd niet gereageerd of ik kreeg via de mail verkeerde informatie. Ik wilde 

informatie en kreeg na 3 maanden een contract aangeboden. Dit herhaalde zich 3 keer 

• Deden we al 

• deed het al 

• deed ik al 

• Deed ik al 

• Deed ik al zoveel mogelijk en advies voor uitvoering/hulp kreeg ik niet 

• Deed ik al. Ze helpen me met denken hoe nu verder 

• Deed ik uit mezelf al 

• destijds niet aan de orde 

• Deze maatregelen had ik al genomen 

• die maatreglen zou ik zowieso al nemen 

• doe al het mogelijke 

• Doe al veel, aankoop nieuwe CV uitgesteld 

• Doe al veel. Regenton komt nog! 

• doe ik al 

• Doe ik al 

• doe ik al redelijk 

• Een warmtepomp was niet de beste oplossing 

• Er is op dit moment niets wat we extra kunnen doen, zonder materiaal aan te schaffen. 

• Geen aanleiding 

• Geen aanleiding voor 

• Geen nieuwe ideeën opgedaan. 

• Geen reden voor, leef al erg duurzaam 

• Hadden al veel gedaan 

• Heb al maatregelen genomen binnen mijn mogelijkheden 
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• Hebben al een duurzame woning 

• Het bezoek heeft hier niet aan bijgedragen 

• Het bezoek was niet de aanleiding 

• Het staat nog op de planning om te doen (isolatie, afkoppelen regenwater) 

• Idat doe ik al 

• Ik ben al duurzaam bezig. 

• Ik ben al heel duurzaam 

• Ik ben gaan verduurzamen voor het loket bestond 

• ik ben te oud om me nog van alles op mijn hals te halen 

• Ik deed dat al 

• Ik doe al erg veel en weet er veelvan 

• Ik doe al veel 

• IK ER WEINIG AAN DOEN HUURHUIS 

• ik had al heel veel gedaan en ik ben redelijk beperkt doordat ik een appartement woon 

• Ik had al maatregelen genomen, en aan nieuwe ben ik nog niet toe. 

• IK had al maatregelen genomen. 

• ik had al meer toegepast dan de zaken die er aangeboden werden 

• Ik had al veel maatregelen genomen 

• Ik had toen geen concrete aanleiding om maatregelen te nemen. Mijn bezoek was toen meer uit nieuwsgierigheid 

• Ik had zelf al de nodige maatregelen genomen. 

• Ik heb al die maatregeling al gedaan. 

• Ik heb al heel wat gedaan op dat gebied 

• Ik heb al het mogelijke al gedaan. 

• Ik heb al veel maatregelen genomen en was benieuwd of ik nog iets kon doen. 

• Ik heb geen nieuwe ideeën opgedaan. 

• Ik heb genoeg maatregelen genomen 

• Ik heb toe alleen wat globaal rond gekeken, niet echt info opgenomen 

• Ik kon niets met de folders en linkjes. Heb het verder zelf maar uitgezocht 

• ik kwam een pakketje voor energiebesparing ophalen voor mijn dochter 

• Ik kwam even kijken en doe al aan verduurzaming 

• Ik leef al 50 jaar duurzaam. 

• Ik leef al behoorlijk duurzaam 

• Ik leef al behoorlijk duurzaama@ 

• Ik leef al duurzaam: zonnepanelen, vloer-, muur-isolatie, warmtepomp. 

• Ik leef al duurzaam. 

• ik leef al heel duurzaam 

• Ik leef al jarenlang veel duurzamer dan de gemiddelde Nederlander 

• ik leef al langer op een duurzame manier 

• Ik leef al vrij optimaal duurzaam 

• ik let er al op, had geen info nodig van het centrum 

• ik probeer al zo duurzaam mogelijk te leven 

• Ik volg dat onderwerp redelijk goed in het nieuws; mijn leven is tamelijk duurzaam 

• ik was er al intensief mee bezig 

• Ik weet er al veel van en neem maatregelen op basis van andere informatiebronnen 

• ik weet zelf wat ik kan doen aan verduurzamen 

• Ik wilde zien wat er aanwezig is, zodat ik mijn klanten als energiecoach goed kan informeren 

• ik zou ook zonder het bezoek duurzame maatregelen nemen, maar het centrum helpt daarbij 

• Informatie als huurdersvereniging gevraagd 

• k had al de nodige maatregelen genomen 

• Kan niet verder verduurzamen: zit met eensteensmuur in beschermd stadsgezicht.buiten mag dus niets, binnen 

zou evenwicht gestuct plafond uit balans raken als er muren aangepakt zouden worden, doodzonde van zitkamer 

uit da 19xx 

• Leef al jaren duurzaam 

• Leef al redelijk duurzaam. Geen echt nieuwe dingen gezien 

• leef duurzaam 
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• Leef duurzaam waar mogelijk 

• lette er al op 

• Maatregelen zijn moeilijk ivm huurwoning 

• meer algemeen kennis opdoen/bijhouden, samen met mijn kinderen. 

• Mijn bezoek was meer verkennend en nieuwsgierig naar van aard; ik ben reeds bewust om duurzamer te leven. 

• Mijn huis en mijn leven zijn al erg duurzaam! 

• Nee want ik was niet op zoek naar iets. Ik stond op dat moment gewoon te wachtenop de plusov. Ik heb wel erover 

gepraat dat het als invalide best lastig is om duurzamer te leven zeker als je zoals ik ook maar 1 functionele hand 

terbeschikking hebt en in een rolstoel zit pfff warn daar maar betere en goedkopere oplossingen voor.te bedenken 

• Niet anders dan we al van plan waren. 

• Niet door dit bezoek. Wel n.a.v. het bezoek van een energiecoach thuis 

• niet meer van toepassing(te oud) 

• niet naar aanleiding van het bezoek. Ik heb later toen ik wat geld over had of dingen in de krant las en een buurt-

bijeenkomst maatregelingen getroffen. 

• Niet naar aanleiding van, maar wel gedaan. 

• niet nodig 

• Niet nodig 

• niet practisch uitvoerbaar 

• Nieuws rondom klimaat gaf doorslag 

• Niks gezien wat ik snel en goedkoop zou kunnen doen 

• Nog bezig met isolatieproject 

• Nog geen actie ondernomen 

• nog niet 

• Nog niet aan te orde. 

• Nog niet aan toe gekomen. 

• Nog niet aan toegekomen 

• Nog niet ivm de financiering 

• Nog niet. De bezoeken zijn als aanvulling op onze al aangebrachte duurzaamheidsmaatregelen gericht. 

• nvt 

• omdat ik zelf zeer bewust leef en adviseer 

• ons huis is al duurzaam gebouwd 

• Overwegen wat te doen, maar zijn al wat ouder, eventueel verhuizen. 

• Slech advies 

• slecht advies 

• te duur 

• Toen niet mee bezig 

• Veel dingen deden we blijkbaar al. Bleek na gesprek met de coach 

• Vindt dat ik al duurzaam bezig ben 

• want kwam even rondkijken met kleinkind 

• Want waarom wel? 

• Waren zelf al bezig 

• warmtepomp niet voor mijn huis geschikt. En energiecoach moet nog langs komen. 

• Was in en uitlopen 

• Was niet speciaal op zoek 

• Wat er werd gepresenteerd deed ik al of was niet mogelijk 

• We hadden al grote maatregelen toegepast alszijnde veel zonnepanelen en een hybride warmtepomp 

• We hadden alles al gedaan 

• We hebben al een A+ woning 

• We hebben al zonnepanelen en warmtepomp zou ons hele opbrengst verbruiken Niet logisch 

• We hebben de meeste maatregelen al genomen 

• We leven al behoorlijk duurzaam, het hangt nu van de beschikbaarheid af. 

• We zijn aan het oriënteren op verduurzaming 

• We zijn al in een een verder stadium qua verduurzamen van onze woning 

• We zijn er nog mee bezig (warmtepomp en nieuwe zonnepanelen) 

• weet niet 
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• weinig te halen voor specifieke situatie 

• Wel ideeen gehad maar nooit tot uitvoering gekomen 

• Wel maatregelen genomen, maar niet naar aanleiding van het bezoek 

• Wij hadden al het nodige gedaan 

• wij leven al zo duurzaam mogelijk. 

• Wij proberen daar sowieso al bewust mee om te gaan, dus niet perse door het bezoek aan het centrum 

• Zelf mijn eigen weg hierin gezocht en gevonden 

• Zelfde als net 

• Zie vorig antwoord Wel regenpijp afgekoppeld met een bocht de tuin laten inlopen 

• Zie vorige vraag 

• zijn er al veel mee bezig, waren daar om te zien wat centrum te bieden heeft, en vergelijken met Apeldoorn (waar 

ik [naam organisatie] werk en we ook een Energiepunt hebben) 

 

7. Verbeterpunten voor het duurzaamheidscentrum 

• (mss bestaat het al?) initiatief tot gezamenlijke inkoop van bijvoorbeeld die mooie verticale tuin om zo schaalvoor-

deel te krijgen. Ik zou hier voor gaan! 

• Aan de buitenkant zichtbaarder maken wat het is. Nu lijkt het gewoon deel van de gemeente. 

• Aangeven dat iemand er weinig vanaf weet en afspraak maken met iemand die het wel weet. Iedereen heeft zijn 

eigen kennis. 

• Alles en heel veel. Wat een arrogante mensen werken daar 

• Als je iets toezegt moet je het ook doen 

• andere, beter bereikbare, locatie. 

• Bekendheid meer promoten 

• Bereikbaarheid medewerker 

• bibliotheek, plek waar mensen komen 

• Concrete maatregelen en prijzen 

• De informatieavond over duurzaamheid iets toegankelijker geven zodat mensen die weinig van duurzaamheid af-

weten het ook (kunnen) blijven volgen 

• de inrichting kan overzichtelijker. 

• De mensen in het centrum weten niet altijd antwoord op logische vragen: bv wat goede merken voor infrarood 

verwarming. 

• De speeltuinen en kinderboerderij verbeteren/opknappen/vernieuwen en het horeca-aanbod vergroten. 

• Duidelijk aanwezig zijn op een zeer publiekelijke omgeving 

• Duidelijk maken van het bestaan 

• Duidelijker maken wat er te vinden is 

• Duidelijker zijn in elke info/ondersteuning je kan krijgen 

• Duidelijkheid geven in (lokale) financiële regelingen en hoe mensen daar makkelijk stappen in kunnen nemen. 

• Duidelijkheid over taken, rollen. Bijv. Mbt open winkeldeuren 

• Duidelijkheid verschaffen over subsidie mogelijkheden 

• een thuis accu informatie in een eiland configuratie 

• Energie coach thuis: luister wat iemand vraagt voordat je jouw hobby gaat vertellen. Er is 1 meneer architect meen 

ik en die heeft uitstekende informatie. Niet ieder komt even deskundig over (weet zelf ook best wel e.e.a.) 

• Er lopen te veel mensen voorbij zonder te snappen wat er in deze ruimte gebeurt. Men ziet het als een kantoor van 

de gemeente Deventer. 

• Er was weinig bekend over zonnepanelen in de binnenstad 

• Er was weinig interactie, staan en heleboel initiatieven maar er was niemand aanwezig om mee te overleggen 

• Folders over specifieke maatregelen. 

• Ga de wijken in 

• Goede adviezen. Klussendienst bijvoorbeeld 

• Gooi 90% van de inrichting weg en maak een wissweltentoonstelling. Het u is nu net een rommelmarkt. 

• Grotere ruimte, thema tentoonstellingen per kwartaal wisselen 

• Heb een keer gebeld om advies. Er was niemand aanwezig. Ik kon inspreken met het verzoek om terug te bellen. 

Heb ik gedaan. Niemand heeft contact opgenomen. Daarop heb ik andere bronnen geraadpleegd. teruggebeld 

worden. Is 
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• Herontwerpen van het centrum als geheel. De boodschap en onderdelen van de tentoonstellingen kunnen veel 

bondiger en aantrekkelijker gepresenteerd worden. 

• Het is nu een beetje te vol en daardoor onoverzichtelijk 

• Het is nu onoverzichtelijk en stoot af. Het is een zooitje. Maak het aantrekkelijk van buiten naar binnen. 

• Het is nu vrij krap behuisd. Meer ruimte om alle duurzame zaken rondom energie, natuur en milieu te laten zien 

geeft meer structuur en overzicht 

• Het is rommelig en onoverzichtelijk. Ik vind de plek niet geschikt omdat die duurzaamheidscentrum verhindert dat 

er andere exposities plaatsvinden 

• Het is wat rommelig v opzet 

• Het is wel heel erg veel informatie. Door de bomen het bos niet meer zien ligt op de loer. Daar zou ik iets mee doen 

• Het voelt toch nog als een drempel om binnen te stappen en lijkt vaak gesloten 

• Het ziet er heel druk uit, dus een rustiger uitstraling 

• Hou het simpel en bereikbaar, tenzij mensen meer vragen. 

• Iets meer aan de weg timmeren. 

• Iets meer jongerenvriendelijk maken, zijn ze gevoelig voor, nu iets oudbollig 

• iets meer kijken of er aangesloten kan worden bij andere culturen. Ik vind het nog vrij elitair zoals het is opgebouwd 

en hoe de entree is. En door de Gemeente moet het centrum meer aangesloten worden bij andere initiatieven in 

de wijken. bv als er een project is voor hulp bij kleine isolatie etc....is het wijs dat de mensen vn het duurzaamheids-

centrum en de mensen in de wijken elkaar kunnen vinden. Nu horen we als antwoord in de wijk....: daar hebben we 

geen samenwerking mee. Ik snap dat als Deventer burger niet meer. 

• Iets minder spullen of nog beter, een grotere ruimte 

• Ik mis nog iets over duurzame mobiliteit 

• Ik vind het een rommelig geheel. Echte persoonlijk toepasbare informatie vind ik vooral op internet of bij mensen 

met persoonlijke ervaring. Het duurzaamheidscentrum zou meer focus moeten hebben. 

• Ik vond het een eenzijdig bedrijf, ben dan ook blij dat er samenwerking wordt gezocht met de Duurzaamheidsgroep 

Zandweerd. 

• Ik werk in het basisonderwijs. Het zou mooi zijn als wij op bezoek kunnen komen met de klas. Ik heb begrepen dat 

dit nu voor het voortgezet onderwijs al kan. 

• Inzet meer 3D-animaties voor keuzeproces. 

• inzet van betrokken en deskundige medewerkers met een relevant netwerk 

• Is rommelig 

• Je loopt er te gemakkelijk aan voorbij. Beter aangeven. 

• Kan uitgebreider,transparanter ook minpunten aangeven bv Windmolens,wees transparanter over duurzaamheid 

plannen die door de gemeente worden uitgevoerd.bv rest warmte die door industrie wordt aangeboden, hier zit je 

als gebruiker/afnemer met handen en voeten gebonden, 

• Kostenbewust zijn, ook de keerzijdes benoemen enzovoorts! 

• Maak de ruimte overzichtelijk, er moet het nodige uit. Zorg voor variatie. En maak jezelf zichtbaar vanaf het Grote 

Kerkhof en de doorgang naar het stadhuis. Zorg voor een betere en aantrekkelijke website. 

• Maak het minder rommelig en onoverzichtelijk. Zorg dat het vanaf buiten zichtbaar en uitnodigend is. Het staat 

vreselijk vol met van alles. Wat ik goed vind is dat de vrijwilligers aardig en kundig en betrokken zijn. 

• Maak het overzichtelijker - laat in 1 opslag zien wat je voor een bepaald budget kan doen/waar subsidies voor zijn. 

Nu heel rommelig. Alles is er maar heel onoverzichtelijk. Pas de info aan per leeftijd woning. Algemeen is het goed 

om een wijkaanpak te doen. Nu te ver weg voor veel mensen+ lijkt het een overheidsinstelling wat ook niet altijd 

voor iederen makkelijk toegankelijk voelt 

• Maakte toen wel erg drukke indruk 

• mag nog wel soms wat concreter en meer in detail zijn voor de eigen woning. Er basaal soms 

• Meedenken aan duurzaamheid ook voor invaliden ik kon nu nergens fatsoenlijk bij om te kijkn en wil bijv wel biolo-

gisch kopen alleen is ht o duur en vaak minder handig. Zo is gewoon eten soms voorgesneden en gewssen wat 

voor een 1 handig persoon aks ik wel fijn i. Dat hb je in biologisch niet altijd. En ook dingen zelf doen of cv lager 

zetten is als je veel zit vaak te koud. En ik moet toch veel automatisch laten doen zoals elektrische sluitbare ramen 

en gordijnen omdat het anders onmogelijk is om te sluiten. Ookop de fiets boodschappen doen of zo is niet mogelijk 

omdat ik bijvoorbeeld wel tot de winkel zou kunnen komen maar daaarna toch echt een rolstoel nodig heb. Kon je 

die dan maar lenen of zo. Er zijn wel wat oplossingen te bedenk 

• Meer aandacht voor nieuwe technologieën en duurzame bouwmaterialen. Zoals houtskeletbouw, cellulose, etc 

• meer activiteiten voor jongeren 

• Meer bekendheid geven 
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• Meer capaciteit in adviseurs die technisch en bouwkundig zijn onderlegd 

• Meer deskundigheid van de adviseurs 

• Meer diepgang 

• Meer herkenbaarheid genereren 

• Meer in de publiciteit treden. Bij aannemers, makelaars, ed optreden. 

• Meer info warmtepompen en elektrisch koken Er mist een opstelling 

• Meer kennis hebben, nettere werkomgeving (het is daar zo’n troep) en op de hoogte zijn van de te verwachten 

ontwikkelingen in Deventer, met name over het voor de gemeente verplichte warmteplan. Veel meer kennis over 

oplossingen voor monumenten in de binnenstad… 

• Meer kennis van zaken Geen nestkastjes etaleren zonder ze te verkopen 

• Meer maatwerk bij advies aan huis 

• meer naar buiten treden, voor de stad: alle brommers eruit/ scooters eruit, alles wat meer dan geoorloofd lawaai 

maakt en verontreinigt eruit/ beboeten en onteigenen na waarschuwing/ beter voor de leefbaarheid en duurzaam-

heid in deventer, fietsers en voetgangers krijgen overal voorrang, 30 km invoeren en HANDHAVEN!!! 

• Meer ruchtbaarheid geven aan deze service 

• meer samenhang met gemeentebeleid, steeds alternatief geven naast `gebruikelijke` opties, linken leggen met 

bedrijven (mooi voorbeeld is de regentonactie) 

• Meer specifieke info over Alledaagse maatregelen 

• Meer wisselende presentaties op de locatie 

• meer zonnepanelen i.p.v windturbines 

• Mijn verwachting was groter dan men waar kon maken. Inrichting is rommelig. 

• Minder informatie zal het geheel overzichtelijker maken. Er komt nu heel veeerl op jee afg in een relatief kleine 

ruimte in heel korte tijd. Het is voor veel mensen onrustig denk ik.Hoe goed bedoeld het ook allemaal is. 

• minder rommelig en wat ruimer vwb opzet 

• Minder rommelig. Beter bijhouden als iets stuk is, er dubbele zaken liggen etc. Per soort materiaal duidelijker uitleg. 

• Minder tekst en meer interactief 

• moeilijk bereikbaar met auto 

• nog iets meer info over alledaagse maatregelen voor duurzaamheid - bijvoorbeeld in de nieuwsbrief een rubriek 

vragen over duurzaamheid (afvalscheiding e.d.) of info over resultaten van activiteiten in Deventer 

• Onderzoeken of het iets meer` open` en speelser kan uitzien. Ik heb t idee dat er nu vooral mensen komen die al 

goed bezig zijn. Vraag me af of het aanlokkelijk genoeg is voor Al die anderen! 

• Ook reageren als ik vraag om een coach om te adviseren in verduurzaming van mijn energievoorziening. 

• Opheffen en ruimte in stadhuis beter benutten. 

• Overzichtelijker maken 

• Plek voor inhoudelijk advies? Het is erg algemeen 

• Praktische betaalbare hulp adviseren Ik ben 75 en krijg echt in mijn eentje mijn schuiframen niet los om bv tochtstrip 

aan te brengen Voor isolatie achter de verwarming heb je echt 4 handen nodig Wie helpt ??. 

• Profesioneler 

• Reageer op vragen, houd je aan afspraken 

• Recycling van.kleding showen 

• Rommelig en onoverzichtelijk veel te veel onnodige info 

• rommelige indeling, je wordt wel vrij gelaten om zelf te zoeken terwijl je soms gerichte info wilt (er is vast een 

pakketje te vinden voor bezoekers?), mooie ruimte, hele goede ligging, kunnen andere en gemeentelijke duurzaam-

heidsinitiatieven hier ook geen plek vinden? Er is te weinig ruchtbaarheid aan duurzaamheid van de gemeente zelf, 

net of de initiatieven van de dcd vrijwilligers en die van betaalde gemeente ambtenaren niet gelijk lopen, ook niet 

van sdg house of scholen e.d. Heel vreemd 

• rommelige indeling, upgraden naar nieuwste inzichten, biobased, e.d. 

• samanvatting punten die een hoger energielabel geven 

• Specialistische kennis aan boord halen. Zelfstandig worden en niet hangen aan het gemeentehuis. Zoek een eigen 

locatie. Ziet eruit als belangenverstrengeling 

• te veel tekst, te veel informatie waardoor je niet weet waar te beginnen. Mooi dat het er is maar volgens mij nodigt 

het te weinig uit om zo even binnen te stappen. Plek is wel heel goed, dicht bij stadhuis, eigenlijk onderdeel ervan. 

• Ten aanzien van de fysieke locatie: overzichtelijkheid. Het informatie-aanbod is te groot. Onderzoek waar inwoners 

echt behoefte aan hebben en uit het aanbod daar op aan. 

• Toch proberen er nog meer bekendheid aan te geven en de voordelen naar voren brengen 
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• toon alle bedrijven in Deventer die zich bezighouden met duurzaamheid. Nu lijkt het een selectie, waarvan niet 

duidelijk is of die een "stempel goedgekeurd door gemeente Deventer" hebben. 

• vaker `open` 

• Vaker leuke activiteiten/lezingen etc 

• veel meer zichtbaar 

• Veel minder tekst, korte aansprekende voorbeelden Over de impact van eenvoudige veranderingen in leefstijl. 

• verdiep advisering op diverse niveaus. nu vaak toch redelijk voor de hand liggende oplossingen terwijl er veel meer 

kan. Bovendien valt me op dat veel nog vooral gekeken wordt naar financieel rendement ipv impact 

• Voorlichting energielabel woning 

• Warmtecamera’s kunnen huren net als in Apeldoorn 

• Wat meer zichtbaar aanwezig zijn bij grote bijeenkomsten zou mooi zijn, en wat minder alleen ‘wachten op bezoe-

kers’. Verder mooi initiatief. 

• Wat zichtbaarder worden voor bewoners. Niet iedereen kent het/ heeft er over gehoord 

• Wees naast dit centrum veel meer zichtbaar en praktisch duurzaam-mogelijjk uitvoerbaar voor alle inwoners in alle 

(buiten)wijken en buurten van onze gemeente Deventer. 

• Wijkgerichte aanpak geen hap snap beleid 

• Ziet er te vol en rommelig uit. Niet uitnodigend 

 


